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L’edil, regidora des del 2000, 
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a l’Alcaldia a les properes 
eleccions municipals 
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‘aquest govern no 
està al cas del que 
passa al poble’
L’edil, regidora des del 2000, 

passa al poble’

Campanya 
sensibilitzadora 
per combatre 
els prejudicis

tot a punt 
per a la 
gran Rua 
de Carnaval
Rècord | Enguany desfi laran  
gairebé 1.500 persones, 
repartides en 16 comparses

PÀG. 16

>  EL 14 DE FEBRER

PÀG. 3

la
u

r
a 

g
r

au

>  EL 14 DE FEBRER



2 2a quinzena | Febrer 2015Publicitat02



32a quinzena | Febrer 2015 03

 ‘Atacar els més vulnerables no ens dóna 
més benestar i sí ens fa pitjors persones’

Acabar amb les falses creences 
i prejudicis envers la població 
immigrant és un dels principals 
objectius de la campanya ‘Mont-
cada Antirumors’ que impulsa 
la Regidoria d’Integració amb 
la col·laboració del col·lectiu 
D-CAS que el 9 de febrer es va 
presentar públicament. L’Ajunta-
ment se suma així a la iniciativa 
engegada a altres municipis d’ar-
reu de l’Estat com ara Barcelona, 
Sabadell, Tenerife, Getxo o Fu-
enlabrada on ja s’han posat en 
marxa estratègies per eradicar 
aquells rumors que poden afectar 
la convivència ciutadana i que no 
tenen cap mena de fonament com 
ara que els estrangers saturen la 
sanitat pública o els serveis socials 
o que no paguen impostos quan 
obren negocis ni respecten els 
horaris establerts per la llei que 
regula l’activitat comercial, entre 
d’altres tòpics.
En opinió de la regidora d’Inte-
gració, Elisabet González (CiU), 
aquests tipus de comentaris es 
promouen de forma interessada 
i acaben arrelant estigmatitzant 
determinats col·lectius. Per això, 
l’edil considera que l’Ajuntament 
no pot mantenir-se’n al marge: 
“L’administració té l’obligació 
de vetllar per la pau social i la 
societat té l’obligació de no per-
metre que els rumors intoxi-
quin les relacions entre iguals”.

Segons les dades facilitades pel 
consistori, actualment al munici-

pi resideix un 13% de població 
immigrant provinent d’un cen-
tenar de nacionalitats diferents. 

“Amb les onades d’immigració 
de la història recent, Montca-
da ha demostrat ser una ciutat 
acollidora, però des de l’ad-
ministració hem de dissenyar 
estratègies per encaixar de la 
millor manera possible les di-
ferents cultures que conviuen 
en un mateix espai”, va mani-
festar l’alcaldessa accidental, M. 
Carmen Porro (PSC), durant la 
presentació de la campanya.

Accions previstes. En coordina-
ció amb l’entitat D-CAS, la Re-
gidoria d’Integració promourà 
durant els pròxims mesos diver-
ses actuacions. La primera serà 
una diagnosi per identifi car dels 
rumors, tòpics, prejudicis i este-
reotips més estesos a la ciutat a 
través d’una enquesta de carrer 
a 400 persones. Paral·lelament, 
el personal de l’Ajuntament i els 
representants polítics rebran una 
formació que els permetrà detec-
tar aquelles afi rmacions falses 
que malmeten la convivència i 
disposar d’eines per combatre-
les. 
També hi haurà una sessió de 
treball amb entitats per a la de-
tecció de rumors. La segona fase 
del programa serà la formació 
d’agents per crear la ‘Xarxa 
Antirumors’, en la qual s’inclou-
ran aquelles accions i persones 
que vulguin treballar per eradi-

car aquests mites i creences. Es 
tracta de persones preocupades 
per millorar el bon ambient als 
barris i compromeses amb una 
ciutat lliure de tòpics i mites fal-
sos. “Anem a trencar recels, 
a trobar que és allò que ens 
impedeix comunicar-nos amb 
altres persones, ni victimitzem 
ni acusem ningú”, va explicar 
la representant de D-CAS Ra-
quel Moreno.

Adhesions. Qui vulgui participar 
en el projecte pot contactar amb 
la Regidoria d’Integració (Masia, 
39; 935 647 183; integracio@
montcada.org). També es pot 
consultar el blog construiremen-
torn.blogspot.com, l’espai a Fa-
cebook, Montcada Antirumors 
i fer-ne seguiment per Twitter 
(@mirantirumors). La tercera 
fase del programa consistirà a 
implementar les estratègies per 
eliminar i desmuntar els rumors, 
creades a partir de la realitat de-
tectada al municipi.

Actualitat
laveu.cat

pREsÈnCIa a lEs XaRXEs soCIals
‘Montcada Antirumors’ ha obert un compte a
twitter, un perfi l a Facebook i un blog per tal 
de fer arribar els seus missatges a la població

campanYa ‘montcada antirumors’

Integració marca estratègies per combatre 
els prejudicis envers la població immigrada 
La primera acció serà una diagnosi basada en 400 enquestes a peu de carrer per detectar les falses creences més esteses

Pilar Abián | Montcada

Montcada segueix 
l’exemple d’altres 
municipis com ara 
Barcelona o Tenerife 

L’alcaldessa accidental, la regidora d’Integració i la representant de D-CAS van ser les encarregades de presentar la campanya

La regidora d’Integració, Elisabet 
González (CiU), ha explicat a La Veu 
els principals objectius de la cam-
panya Antirumors.

-D’on arrenca la proposta?
Aquest és un projecte d’acció co-
munitària que s’emmarca en la línia 
de treball de la Regidoria que, al 
llarg del mandat, ha desenvolupat 
diferents programes i intervencions 
encaminades a integrar a l’entorn 
les persones migrades i a facilitar la 
seva acollida.
-I què pretén el Pla Antirumors?
Acabar amb les falses creences i 
prejudicis que promouen la des-
confi ança, no només dels autòctons 
respecte el nouvinguts, sinó també 
a l’inrevès.
-Què és el que genera aquesta si-
tuació?
Les diferències culturals, de llengua, 
de manera de pensar... Aquestes 
difi cultats són sovint utilitzades per 
criminalitzar determinats col·lectius. 

Però atacar els 
més vulnerables 
no ens dóna més 
benestar, contrà-
riament ens fa 
pitjors persones
-Com neixen els 
rumors?
La majoria, de forma interessada. Hi 
ha entitats i partits polítics mancats 
d’escrúpols i responsabilitat que fan 
discursos xenòfobs carregant contra 
els nouvinguts la seva incapacitat 
per donar resposta a una societat 
demandant de recursos. 
-Quina resposta espera que tingui 
la campanya?
Probablement serà menystinguda 
per alguns però és una campanya 
que mira cap al futur amb optimis-
me. I, sobretot, és valenta ja que 
dóna als montcadencs la possibilitat 
de triar entre el victimisme o créixer 
en la igualtat de drets, fent de la 
nostra ciutat un model de toleràn-
cia, respecte i solidaritat | PA
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La campanya preveu 
formar tècnics, polítics 
i ciutadans per crear          
la Xarxa Antirumors
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nou pla d’asfaltat
Durant les properes setmanes 
l’Ajuntament asfaltarà 
una trentena de carrers
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peça cinquena del cas mercuri

El fiscal considera provat el delicte mentre 
que la defensa demana la lliure absolució 
El TSJC dictarà en breu sentència després de la celebració del judici que es va fer els dies 28, 29 i 30 de gener

En qüestió de dies es preveu 
que el Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya dicti sen-
tència en relació a la peça cin-
quena del cas Mercuri. A l’últi-
ma sessió del judici, el passat 30 
de gener, el fiscal Anticorrupció 
Fernando Bermejo es va rati-
ficar en la demanda inicial de 
penes de dos anys de presó i sis 
d’inhabilitació per a l’exdiputat 
Daniel Fernández, l’exalcalde 
de Sabadell, Manuel Bustos, 
i el seu germà Francisco, per 
un presumpte delicte de tràfic 
d’influències, i de dos anys de 
presó i vuit d’inhabilitació per 
a l’alcaldessa, M. Elena Pérez, 
acusada de prevaricació en el 
cas de la contractació de l’ex-
directora de l’Àrea de Política 
Territorial, Carmina Llumà. 

El fiscal demana contundència. 
En opinió del fiscal, el delicte 
ha quedat provat, tant pel que 
es recull a les escoltes telefòni-
ques com als documents apor-
tats i a les declaracions dels 
processats i els testimonis. Tot i 
que els acusats no van reconèi-
xer la validesa de les converses 
telefòniques presentades per la 
Fiscalia, Bermejo va recordar 
que, en el decurs de les seves 
declaracions, s’hi van referir al 
contingut de les mateixes “el 
que, segons jurisprudència, 
significa admetre els fets”, va 
assenyalar. 

En la seva exposició, el fiscal va 
dir que, l’alcaldessa va iniciar 
un procés de contractació dig-
ne d’elogi, seguint de manera 
escrupolosa la legalitat vigent 
i amb més garanties, fins i tot, 
de les exigibles, fins que la can-
didata Carmina Llumà es va 
trobar a l’exalcalde de Sabadell 
i li va explicar que s’havia pre-

sentat al concurs. “Va ser ales-
hores quan Manuel Bustos va 
començar a fer trucades per 
pressionar l’alcaldessa amb 
la finalitat que alterés el pro-
cés de selecció”, va dir el fiscal 
en la seva exposició. 

Bermejo va afegir que per co-
metre aquest tipus de delicte, ha 
d’haver-hi una certa capacitat 
d’influència. “Bustos i Fernán-
dez la tenien per la seva je-
rarquia en el PSC”, va dir tot 
afegint que “l’alcaldessa volia 
fer les coses bé, però després 
va ser influïda i apretada”. El 
fiscal va concloure reclamant al 
tribunal una condemna “con-
tundent”.

Arguments de la defensa. Els 
tres advocats dels acusats van 
coincidir a demanar la lliure 
absolució per als seus clients i 
van reclamar que les escoltes 
telefòniques siguin invalidades 
argumentant que es van fer en 
el marc de l’operació Mercuri, 
sobre la qual ha demanat el so-
breseïment en considerar que 
no conté indicis delictius. No 
obstant això, en l’hipotètic cas 
que fossin considerades lícites, 
l’advocat de Manuel Bustos i 
Fernández, Cristobal Martell, 
considera que tampoc no de-
mostren res. “El fet que el meu 
client –referint-se a l’exdipu-
tat– comenti que li havia dit 
a l’acaldessa que canviés del 
psicotècnic de Llumà l’apta 
per no apta només formava 
part d’una sobreactuació per 
posar-se la medalla davant 
Bustos”, va dir, tot afegint que 
en cap cas Fernández va pressi-
onar Pérez, sinó que l’únic que 
va fer va ser oferir-li la seva 
col·laboració. 
Per a la defensa, tot rau en què 
el procés de selecció del càrrec 

directiu, d’acord amb l’article 13 
de l’Estatut Bàsic de l’Empleat 
Públic –un procediment nove-
dós, encara per desenvolupar a 
Catalunya–, es va fer malament 
ja que deixava en mans d’una 
empresa externa –l’encarregada 
del psicotècnic– l’avaluació final 
dels candidats, desempoderant 
el tribunal del procés de selecció. 
“L’alcaldessa volia el millor per 
al seu municipi, que té greus 
problemes urbanístics i, per 
això, va demanar ajut a altres 
companys de partit, però final-

ment va ser ella qui va triar per 
voluntat pròpia, la candidata”.

Mateixa línia de defensa. L’advo-
cada de Pérez, Débora Quinte-
ro, també va focalitzar les seves 
conclusions en el procés selectiu: 
“Els criteris valoratius no es-
taven ben fixats, per això l’al-
caldessa es va estranyar quan 
Llumà, tot i tenir un excel·lent 
currículum, era inicialment 
descartada pel psicotècnic”. 
Segons la lletrada, el primer in-
forme de les psicòlogues no era 

el definitiu. Respecte la reunió 
que es va fer el 18 de maig del 
2012 a l’Alcaldia, amb l’assis-
tència dels regidors M. Carmen 
Porro i Juan Parra, ambdós del 
PSC, el cap de Recursos Hu-
mans i les psicòlogues i sobre la 
qual no es informar el tribunal, 
Quintero va dir que l’alcaldessa 
no va pressionar les tècniques 
perquè variessin l’avaluació final 
sinó que es va limitar a pregun-
tar pel procediment de valoració. 
“El que volia era encertar en el 
nomenament” va dir la lletrada. 

Pilar Abián | Barcelona

Bermejo demana una 
condemna exemplar 
entenent que les 
proves són concluents

 L’acusació particular l’ha exercida Sabadell Lliure de Corrupció

La Plataforma Ciutadana Sabadell Lliure de Corrup-
ció va exercir l’acusació particular en el judici. Cap 
dels acusats, però, no va voler respondre les pregun-
tes del seu lletrat, Raül García, qui va demanar aug-
mentar la petició de dos a vuit anys d’inhabilitació 
per a l’alcaldessa a més d’una multa de 100 euros 
al dia durant 8 mesos. El mateix dia que el judici 
quedava vist per a sentència, un representant de la 
Plataforma, Isidre Soler, va participar a la xerrada or-
ganitzada per la CUP al Kursaal. “El cas Mercuri re-
presenta la corrupció global, permanent i continuada 
de la política, entesa com una manera d’enriquir-se 
i no com un servei a la ciutadania”, va dir Soler tot 
afegint que a la seva ciutat s’ha constituït aquesta pla-
taforma perquè hi hagi el màxim de transparència du-
rant tot el procés. “A Sabadell la defensa dels acusats 
no surt de l’Ajuntament”, va dir en referència al fet 
que a Montcada la defensa de l’alcaldessa la paguen 
a parts iguals el consistori i la Diputació de Barcelona. 
Per la seva banda, Lídia Molano, de l’assemblea local 
de la CUP, va lamentar els afers de corrupció política 
que han esquitxat la ciutat en els últims anys com els 

casos Pretòria i Mercuri i va apuntar la necessitat d’es-
tablir mecanismes de control. Molano també va posar 
en dubte l’eficàcia de la justícia i va criticar el paper 
dels mitjans locals de comunicació, “que tracten la 
corrupció de manera molt fluixa per coaccions del 
govern o autocensura dels periodistes”. Sobre aquest 
tema el periodista i escriptor Carles Quílez va parlar de 
l’obedient preventiu: “Els funcionaris ja saben el que 
han de fer sense que ningú els hi digui” | SA

Manuel Bustos, al centre de la imatge, en el moment de sortir del TSJC acompanyat del seu germà Francisco, a l’esquerra
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La defensa argumenta 
que l’alcaldessa va 
contractar Llumà pel 
seu bon currículum
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Mantenir viva la reivindica-
ció del soterrament de la línia 
de Portbou al seu pas pel nu-
cli urbà i fer que el projecte no 
quedi arraconat als despatxos 
del Ministeri de Foment ni als 
de la Generalitat és el doble 
objectiu que l’Ajuntament i la 
Plataforma Tracte Just Soterra-
ment Total persegueixen amb 
l’organització de les jornades 
que es faran del 3 al 5 de març. 
El 10 de febrer representants 
del govern local encapçalats per 
l’alcaldessa accidental, M. Car-
men Porro (PSC), i del col·lectiu 
ciutadà van presentar el progra-
ma previst i van coincidir a re-
clamar la històrica reivindicació 
municipal. “El que demanem 
és que es faci efectiu el conve-
ni signat l’any 2007 perquè, a 
data d’avui, les obres de l’Alta 
Velocitat són a punt de fina-
litzar i encara no s’ha licitat 

cap projecte vinculat amb el 
soterrament”, va insistir Por-
ro. L’edil no va deixar passar 
l’oportunitat per expressar el 
sentiment de “maltractament” 
que té el consistori envers el Mi-
nisteri i l’Adif. Com a exemple, 
l’edil va explicar que ara fa cinc 
mesos representants de l’admi-
nistració central i de l’empresa 
pública es van comprometre a 
restaurar els espais afectats pels 
pous de ventilació de la LAV al 
parc de les Aigües i al Font Fre-
da sense que se n’hagi fet cap 
actuació fins ara.

Implicació política. En nom de 
la Plataforma, el seu portaveu, 
Ramon Bueno, també va la-
mentar el cas omís de l’Estat 
a la resolució aprovada abans 
d’acabar l’any amb la unani-
mitat de tots els grups al Parla-
ment de Catalunya i a l’esmena 
presentada pel PSC als pres-

supostos generals reclamant el 
soterrament. Per tal de mante-
nir viva la flama del projecte, la 
Plataforma proposarà als partits 
que es presentin als propers co-
micis municipals que incloguin 
al seu programa el compromís 
de destinar recursos a treballar 
pel soterrament. “Aquesta rei-
vindicació ha de tenir una ex-
pressió a nivell institucional 
mitjançant la creació d’una 
figura tipus Regidoria pel so-
terrament o un comissionat”, 
va suggerir Bueno. Tant el re-
presentant del col·lectiu ciutadà 

com l’alcaldessa accidental van 
aprofitar la seva intervenció per 
demanar la implicació i parti-
cipació dels montcadencs a les 
jornades.

Les jornades, al detall. Les acti-
vitats pel soterrament comen-
çaran el 3 de març amb l’acte 
d’inauguració a l’Auditori (19h) 
i el lliurament de premis del 
concurs de dibuix infantil que 
es posarà en marxa a mitjan 
febrer. A continuació, es pre-
sentarà una maqueta de l’As-
sociació Amics del Ferrocarril 

i s’inaugurarà una exposició 
fotogràfica. L’endemà, també 
a l’Auditori (18.30h), es projec-
tarà un documental de César 
Vilagut sobre les accions fe-
tes per la Plataforma des de la 
seva creació seguit d’una taula 
rodona a la qual s’ha convidat 
a participar a tots els partits 
amb presència al municipi. Fi-
nalment, les jornades clouran 
el 5 de març, a les 18.30h, a la 
cruïlla del carrer Bogatell amb 
Colon on, per segon any conse-
cutiu, es retrà homenatge a les 
víctimes de les vies. 

Jornades per mantenir 
vives la reivindicació i 
la lluita pel soterrament

línia de portbou

El programa previst es durà a terme del 3 al 5 de març 

Pilar Abián | Montcada
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Representants del govern, a l’esquerra, i de la Plataforma, a la dreta de la imatge, durant la presentació de les jornades el passat 19 de febrer
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A principis de març està previst 
donar per acabades les obres 
d’ampliació de la passarel·la de 
La Salle. Aquesta connexió per 
a vianants entre el carrer Major 
i l’escola La Salle per sobre del 
riu Ripoll millorarà notablement 
la seva capacitat ja que amb 
aquests treballs passarà dels 
3,15 metres actuals als 4,55.
Les obres de millora inclouen 
diversos canvis. Amb relació al 

ferm, per evitar el deteriorament 
que provoquen fenòmens mete-
orològics com la pluja i la humi-
tat, se substitueixen les antigues 
làmines de fusta per un terra 
d’alumini fresat anoditzat que és 
antilliscant i té una gran resis-
tència als canvis climatològics. 
Pel que fa a la nova barana, serà 
més alta que l’actual i arribarà 
a 1,20 metres d’alçada. El seu 
disseny seguirà el que s’ha apli-

cat a la barana del nou passeig 
del carrer de Mossèn Castellví, 
de xapa d’acer galvanitzat mi-
croperforat alternant puntual-
ment amb trams de vidre, que 
permeten veure el Ripoll. El nou 
disseny de la barana incorpora 
trams alternatius il·luminats amb 
llums LED. En els dos extrems de 
la passarel·la es mantindrà la il-
luminació actual.
En l’accés des del carrer Major 

es retiraran els panots actuals i 
se substituiran pel mateix pavi-
ment utilitzat en la urbanització 
de Mossèn Castellví. El paviment 
de l’accés des de La Salle serà de 
sauló.
Les obres de renovació van ini-
ciar-se el novembre passat i han 
tingut un pressupost de 515.000 
euros, aportats per l’Àrea Metro-
politana de Barcelona. De l’actual 
estructura de la passarel·la s’han 

pogut aprofi tar els pilars i el calaix 
existents. Els treballs també han 
servit per sanejar i reforçar l’es-
tructura.

Inauguració 6 de març. L’Ajunta-
ment organitzarà una festa d’in-
auguració amb animació infantil 
que servirà perquè la ciutadania 
celebri la renovació urbanística 
que s’ha fet durant els últims 
mesos a l’entorn del riu Ripoll.

>monogràfi c

millores entre el centre i montcada nova

la nova passarel·la de vianants de la salle 
culmina la dignifi cació a l’entorn del Ripoll

àrea territorial
coordinació i redacció: Gabinet de premsa
més informació a www.montcada.cat

guanya aMplada
El pont de vianants entre el carrer Major i 
La Salle passa de 3,15 metres d’amplada 
als 4,55

ContInuÏtat VIsual
La nova passarel·la dóna continuïtat 
visual a la remodelació del carrer de 
Mossèn Castellví

M. CARMEN pORRO
ALCALDESSA ACCIDENTAL

La fesomia de Montcada i 
Reixac està marcada per les 
infraestructures que la creuen 
i pels rius que hi confl ueixen. 
L’entorn del carrer de Mossèn 
Castellví n’és un exemple: el 
riu Ripoll, la carretera C-17, 
l’autopista C-33 i la línia de 
tren R-3. El treball conjunt 
dels tècnics municipals 
amb l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona durant l’últim 
any ha donat com a resultat 
una renovació urbanística de 
qualitat que permet poder 
conviure amb aquestes 
infraestructures, pe-rò dotant 
els vianants de més seguretat 
i de més qualitat de vida.

Qualitat
de vida

JUAN pARRA
PRESIDENT DE L’ÀREA TERRITORIAL

La culminació dels treballs 
a l’entorn del riu Ripoll just 
abans de la confl uència amb 
el riu Besòs han permès dotar 
els vianants d’un espai públic 
de qualitat i amb molta més 
seguretat. Queden enrere les 
antigues voreres del carrer de 
Mossèn Castellví i, d’aquí a 
pocs dies, els montcadencs 
i les montcadenques podran 
tornar a utilitzar la passarel·la 
de La Salle amb la tranquil·litat 
de fer-ho sense que ni la pluja 
ni la humitat facin lliscant la 
superfície. Aquest punt d’accés 
al Centre necessitava una 
millora i aquests treballs ho han 
fet possible.

Més
seguretat

mossÈn castellví

un espai guanyat al riu
El nou carrer de Mossèn Cas-
tellví –entre el carrer Major i el 
barri de la Font Pudenta– que 
es va remodelar entre el de-
sembre del 2013 i el setembre 
de l’any passat ha servit com a 
model a l’hora de defi nir la feso-
mia de la nova passarel·la de La 
Salle. El vial remodelat i l’accés 
a la passarel·la comparteixen el 
mateix paviment –amb tonalitats 
cromàtiques que segueixen un 
traçat ondulat inspirat en la llera 
del riu– i la unió d’aquests dos 
espais públics doten els ciuta-
dans d’uns espais més segurs 
per a passejar-hi, ja que tant l’un 
com l’altre han guanyat amplada 
per millorar el pas dels veïns. El nou carrer de Mossèn Castellví es va urbanitzar l’any passat

Diferents moments del procés de construcció de la nova passarel·la
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L’any 2011 tres joves del mu-
nicipi, Eduard Motos, Maribel 
Campos i José Manuel Gómez 
van recollir de forma espontània 
i en pocs dies prop d’un miler 
d’idees per millorar la localitat. 
Fruit d’aquella experiència aca-
ba de nèixer Cycle of ideas un 
portal on, qualsevol persona que 
es registri  podrà compartir les 
seves propostes i sumar sinèr-
gies per fer-les realitat. Aquesta 
és una de les principals finalitats 
de cycleofideas.com que ofereix la 
possibilitat de seguir temàtiques 
concretes i d’interactuar amb les 
associacions o empreses que s’hi 
vulgui afegir. 
A través de la pàgina hi haurà la 
possibilitat de fer-se soci de les 
entitats locals que s’hi registrin, 
tramitar el pagament d’entrades 
per a esdeveniments i fer enques-
tes o campanyes puntuals, entre 
d’altres. 

Presentació oficial. La presentació 
de Cycle of ideas es va fer el 7 de 

febrer a l’Auditori amb la parti-
cipació de l’alcaldessa accidental, 
M. Carmen Porro (PSC); Joan 
Batlle, representant de Barcelona 
Laboratori, plataforma vinculada 
a l’Ajuntament de Barcelona, i els 
presidents de l’Abi, Miquel Àngel 
Gràcia, i de La Unió, Jordi Escri-
gas. Tots quatre van elogiar la ini-
ciativa dels promotors del portal 
en considerar que contribuirà a 
fer poble. 
Les plataformes de col·laboració 
ciutadana o de consciència col-

lectiva com Cycle of ideas són ac-
tualment objecte d’estudi per part 
dels sociòlegs i una prioritat per 
a la Comissió europea, segons va 
assenyalar Batlle. Per la seva ban-
da, Porro es va referir a la possibi-
litat que ofereixen les xarxes per 
plantejar nous reptes i trobar so-
lucions al problemes col·lectius. 
Cycle of ideas arrenca a Montca-
da i Reixac però ja té garantida 
la continuïtat a Barcelona, on 
s’aplicarà d’aquí a uns mesos al 
districte de Sant Andreu.

neix Cycle of ideas, un portal per fer 
xarxa ciutadana i compartir projectes 

innovació

El web vol promoure l’intercanvi de coneixements i de propostes per fer-les realitat 

Pilar Abián | Montcada

Eduard Motos, durant la presentació del nou portal, el 7 de febrer a l’Auditori Municipal
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L’Ajuntament inicia aquesta set-
mana el quart pla d’asfaltat que 
contempla l’arranjament d’una 
trentena de vials del municipi 
amb un cost de prop 384.000 
euros. Les obres han començat al 
carrer Terrassa (Muntanyeta de la 
Font Pudenda) i al carrer Narcís 
Monturiol del polígon Foinvasa 
i continuaran pels barris de Mas 
Rampinyo, Montcada, La Ribera, 
Can Sant Joan, Can Cuiàs, Font 
Pudenda, Terra Nostra i Mont-
cada Nova. L’empresa Firtec és la 
responsable de l’actuació.

Estudi previ. “Hem decidit as-
faltar els carrers que més ho 
necessitaven i es farà una in-
tervenció diferent segon l’es-
tat de cada vial”, ha explicat 
el president de l’Àrea Territori-
al, Juan Parra (PSC). Al 2010 
el consistori va fer un estudi de 
l’asfaltat de tot el municipi, per 
tal de valorar-ne el seu estat de 
conservació i, d’aquest anàlisi, en 
va sortir una classificació segons 

la seva situació. En aquesta nova 
fase del projecte s’arranjaran els 
carrers Carretera Vella, Doctor 
Buxó, Duc de Tetuan, Escales de 
Sant Joan, Balmes, Paris, Santia-
go, Closes, Generalitat i Nord, a 
la zona centre; Narcís Monturiol, 
Castells, Baix de Sant Pere, Taga-
manent, Palamós, Sant Tomàs, 
Àngel Guimerà i Sant Ramon, a 
Mas Rampinyo; l’avinguda de la 
Ribera en el tram proper al barri 
del mateix nom; els carrers Bar-
berà, Maria de Bearn i Sabadell, 
a la Font Pudenta; Bateria i Vi-
nyes, a Can Sant Joan; Nou, San-
tes Creus, Vallès, Guilleries i Ri-
pollet, a Terra Nostra; la rambla 
dels Països Catalans, a Montca-
da Nova, i Geranis, a Can Cuiàs. 
En tots els casos es durà a terme 
el fresat dels vials. 
Els treballs es realitzaran entre 
les 8 i les 19h i comportaran 
afectacions puntuals al trànsit 
i a l’accés als guals. La previ-
sió municipal és que l’actuació 
finalitzi la segona quinzena de 
març.

Pilar Abián | Redacció

Comença la quarta fase 
de l’asfaltat de carrers
L’Ajuntament arranjarà una trentena de vials del municipi

via pública
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‘El govern ha anat durant tot el mandat 
a remolc de les iniciatives ciutadanes’
La portaveu del Partit Popular és regidora des del 2000 i tornarà a ser la candidata a les properes eleccions municipals 

anàlisi del mandat. eva García (ppc)
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Eva García és regidora del PPC 
des del 2000 i la portaveu del 
grup des de les eleccions del 
2007, tasca que en l’actualitat 
combina amb la de diputada al 
Parlament. El seu grup compta 
amb tres diputats i és el segon 
de l’oposició quant a nombre de 
representants.

-Tornarà a ser la candidata 
del PPC als propers comicis?
Així és. El meu partit ha tor-
nat a confiar en mi i certament, 
m’honora. 
-Aquest serà un any marcat 
per les cites electorals. Vostè 
passarà examen com a regi-
dora i com a diputada.
Dubto que el 27 de setembre hi 
hagi eleccions autonòmiques. 
El president Mas ha fet l’anunci 
perquè es troba en una cruïlla 
sense sortida. En qualsevol cas, 
això és un drama i provoca que 
la gent estigui cansada dels polí-
tics i de la política i, com a ciuta-
dana, ho puc entendre. 

-Aquest mandat començava 
amb el tancament de les ur-
gències nocturnes. El PPC ha 
proposat al Parlament, sense 
èxit, la seva reobertura.
Tenir el CAP tancat a les nits 
és nefast i un greu error del go-
vern de Catalunya. Només que 
una persona necessiti el servei, 

ja està prou justificat. Però bé, 
això és el que passarà mentre 
tinguem aquest govern i aquest 
conseller amb el suport d’ERC. 
-També ha estat una necessi-
tat en aquest mandat obrir 
menjadors socials. 
Fa uns anys era impensable pre-
veure que a Montcada hi hauria 
gent passant gana. Però, com en 
moltes altres coses, els menjadors 
s’han obert per la iniciativa ciuta-
dana i el govern s’ha vist obligat 
a anar a remolc. La seva acció 
sempre és tardana i pobre. 
-Precisament a proposta d’una 
plataforma ciutadana com la 
PAH s’han aprovat mesures 
al Ple per sancionar que els 
bancs i les grans empreses tin-
guin pisos buits. Creu que són 
prou efectives?
Crec que han de ser mesures glo-
bals i generals. Els governs han 
d’actuar i no només sancionar els 
bancs sinó els ajuntaments que te-
nen habitatges socials i no els po-
sen a disposició de la ciutadania. 
Sancionar sí, però no només els 
bancs, també les administracions.
-La PAH també va destapar a 
final d’any l’existència de bar-
raquisme al Turó.
El que més em va sorprendre és 
que el govern digués que no sa-
bia res al respecte quan era prou 
conegut per tothom. A què es 
dedica? Està clar que no està al 
cas del que passa al poble.
-I quin paper fa l’oposició?
El de fiscalitzar i denunciar. 
Però, com sovint no se’ns fa 
cas, hem de fer servir els ciu-
tadans perquè públicament ex-
posin les seves demandes. Me 
n’alegro que al Ple es fes pú-
blica aquesta situació perquè, 

gràcies a això, s’han començat 
a prendre mesures al respecte.

-Al llarg del mandat, malgrat 
les diferències ideològiques, 
l’oposició ha estat unida en 
contra del govern. Per exem-
ple, amb la moció demanant 
la dimissió de l’alcaldessa.
I va ser precisament a iniciativa 
del PPC. Personalment em sap 
molt greu veure la ciutat im-
pregnada d’aquesta presumpta 
corrupció que ja ve de fa anys. 
La moció va prosperar però, en 
no ser vinculant, no va tenir cap 
conseqüència. Tot i així, recau 
sobre l’alcaldessa el pes de pen-
sar que tot el Ple li ha demanat 
la dimissió. És indigne que en-
cara es mantingui al càrrec.
-Aquest cas ha motivat 
l’aprovació per part de tots 
els grups, i a proposta de C’s, 
d’un reglament en contra de 
la corrupció. És necessari?
Crec que, més que res, és un gest 
polític. Tots els partits tenim codi 
ètic i, malgrat tot, hem de lamen-
tar casos de corrupció. El regla-
ment serà infal·lible? En absolut. 
Per alguns és un gest cara la ga-
leria? Segurament. Nosaltres ens 
implicarem de ple i veurem si els 
grups el compleixen.
-Seguirà el PPC també impli-
cat amb el soterrament? 
Jo vaig nèixer al costat del pas a 
nivell del carrer Bogatell i n’estic 
plenament sensibilitzada. Però 

no m’agrada la hipocresia. El 
conveni amb el Ministeri i la Ge-
neralitat es va signar al 2007, en 
plena bonança econòmica i sota 
en mandat del PSOE a l’Estat. 
Va ser el govern socialista el que 
el va incomplir. Que ara no hi 
hagi disponibilitat pressupos-
tària no vol dir que no es faci. 
Afortunadament l’activitat eco-
nòmica es comença a reactivar 
i potser és el moment de tornar 
a reclamar l’obra. Per cert, vull 
aprofitar per reconèixer la gran 
tasca que està fent la Plataforma.
-Una altra qüestió de ciutat és 
el debat sobre la cimentera. 
Ara justament s’ha creat una 
comissió de treball al respecte.
En aquest punt sí que celebro la 
decisisó del govern. Jo puc enten-
dre la preocupació veïnal per la 
pols que segurament genera l’em-
presa però, si ha passat tots els 
controls mediambientals, no veig 

cap impediment perquè continuï 
funcionant. 

-En matèria econòmica, el 
mandat acaba amb l’obligato-
rietat de pagar les polèmiques 
expropiacions milionàries.
El govern ha estat incapaç de 
gestionar de forma eficaç aquest 
afer i això serà un llast per a les 
futures generacions que acaba-
rà repercutint en les prestacions 
que reben els ciutadans. Encara 
que l’Ajuntament pugui optar 
a crèdits tous per fer front al 
pagament, els diners que s’han 
d’abonar pugen a una tercera 
part del pressupost municipal.

Pilar Abián | Redacció

Eva García tornarà a ser l’alcaldable del PPC a les properes eleccions municipals

“La convocatòria de 
tantes eleccions fa que 
la gent estigui cansada 
dels polítics i ho puc 
entendre”

“Tenir el CAP tancat 
a la nit és nefast i un 
greu error del govern 
de Catalunya”

“Ara que es comença a 
reactivar l’economia és 
el moment de tornar a 
reclamar el soterrament”
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La secció local de Convergència 
i Unió va presentar el 3 de febrer 
al Teatre Municipal el seu can-
didat a l’Alcaldia de Montcada, 
Joan Carles Paredes, en un acte 
ple d’emotivitat en què es va re-
passar el passat i el present de la 
formació i es va parlar del futur 
de la ciutat, tot i que no es va 
avançar cap proposta concreta. 
“Volem liderar la nova Mont-
cada. És el moment d’avançar 
i ser agosarats en els nostres 
reptes. No podrem fer un país 
ple i independent, si els pobles 
no estan al darrera. Desitjaria 
que fóssiu els transmissors de 
la força de CiU a Montcada”, 
va dir l’alcaldable convergent, 
qui també va lloar l’equip de 
persones que formen part del 
projecte polític de CiU per al 
pròxim mandat a l’Ajuntament. 
“Som gent de Montcada que 
ens estimen el municipi, pre-
parats per treballar i com-

promesos amb la societat, la 
transparència, l’ètica, la ciutat 
i el país”, va manifestar el nou 
líder de CiU, que és el regidor 
de Promoció Econòmica, Em-
presa i Ocupació a l’Ajuntament 
des del 2007.

Suport de la direcció nacional. L’es-
deveniment va comptar amb la 
presència del coordinador gene-
ral de CDC, Josep Rull, qui va 
destacar que Paredes és la millor 
proposta per encarar el futur de 
Montcada. “És un home ínte-
gre i treballador amb gran vo-
luntat de servei a les persones 
en una Catalunya justa”, va 
dir el polític, qui va posar espe-
cial èmfasi en la importància de 
les eleccions municipals. “Són 
una oportunitat per dir prou 
i construir un país millor. Vo-
lem ser els protagonistes del 
canvi radical que els catalans 
volem viure”, va explicar Rull, 
remarcant que Catalunya és un 

país que té les virtuts del sud 
com la creativitat i el dinamisme 
i, del nord, com la capacitat de 
treball i la creació de riquesa.

Barri a barri. Amb el lema ‘Em 
trobaràs a Montcada’, l’alcalda-
ble de CiU va iniciar el 10 de 
febrer a Terra Nostra una ronda 
de visites als barris amb l’objectiu 
de recollir les queixes i propostes 
dels veïns. El candidat reparteix  
targetes amb la seva imatge i el 
missatge #joestimomontcada. 
“Volem posar-nos a disposició 
dels veïns perquè ens transme-
tin les seves opinions”, ha dit.

Sílvia Alquézar | Pla d’en Coll

paredes es compromet  
a construir un nou 
futur per a la ciutat
El candidat de CiU comença la precampanya als barris

eleccions municipals 2015

Paredes, acompanyat de Josep Rull, a la dreta de la imatge, durant l’acte de presentació del candidat que es va fer al Teatre Municipal

La secció local d’ERC va fer 
a l’Auditori Municipal el 6 de 
febrer la presentació del seu 
candidat a les eleccions muni-
cipals de 2015, Jordi Sánchez, 
que opta a l’Alcaldia per pri-
mera vegada, en substitució de 
Marta Aguilar, líder històrica 
de la formació, que abandona 
la primera línia de la política. 

En el seu debut com a candi-
dat, Sánchez, de 45 anys, va 
estar acompanyat pel president 
d’ERC, Oriol Junqueras, i pel 
responsable local del partit, Sal-
vador Serratosa, en una sala 
amb l’aforament complet.

Expectatives. Serratosa va obrir 
l’acte lloant la tasca feta per 
Marta Aguilar, portaveu del 

grup municipal d’ERC des del 
2000, i destacant les qualitats 
del nou candidat, llicenciat en 
Història i en Ciències Políti-
ques i Sociologia i amb una 
llarga trajectòria a la política lo-
cal –va ser regidor a l’oposició 
del 2007 al 2011. El president 
local d’ERC va recordar els 
bons resultats que va obtenir la 
formació a Montcada a les dar-

reres eleccions  europees: “Hem 
d’aspirar a tornar a ser la se-
gona força més votada i, si se-
guim fent les coses bé, podem 
ser la primera”.

Diversitat cultural. Sánchez va 
començar el seu discurs fent re-
ferència a les diferents onades 
migratòries que han configurat 
la realitat social de Montcada, 
generant una gran diversitat 
cultural: “Però no podem ser 
sempre immigrants i esclaus 
dels nostres orígens, sinó que 
hem de ser amos del nostre 
destí com a poble”. 
L’alcaldable d’ERC va defensar 
una nova forma de governar 
que posi fi a les pràctiques actu-
als de corrupció i manipulació, 
que obri nous canals de partici-
pació ciutadana i que alliberi el 
potencial de creixement que té 
Montcada, sense deixar ningú 
al marge. “Hem d’implantar 
un model de gestió municipal 
transparent i participatiu”, va 
concloure. Sánchez va dedicar 
unes paraules a la seva anteces-
sora: “La tasca de la Marta ha 
establert la base per conver-
tir Esquerra en una veritable 
alternativa de govern”. El dis-
curs del candidat es va compa-
ginar amb la projecció de tres 
vídeos amb opinions de veïns i 
simpatitzants d’ERC sobre els 

punts forts i febles de Mont-
cada a com a municipi. Entre 
els primers va posar de relleu 
el capital humà i el patrimo-
ni natural; i a l’altre costat, la 
contaminació i la fragmentació 
territorial causada per les infra-
estructures.

Reptes. En la seva intervenció, 
Junqueras, que té vincles fami-
liars amb Montcada –el seu be-
savi hi va tenir vinyes i el seu 
germà hi viu des de fa temps–, 
va definir el municipi com un 
lloc estratègic, que connecta el 
Vallès amb el Pla de Barcelona. 
“Això el converteix en un in-
dret privilegiat i, alhora, ma-
leït si les coses no es fan bé”, 
va indicar. El líder republicà 
va establir paral·lelismes entre 
Montcada i el municipi del qual 
és alcalde, Sant Vicenç dels 
Horts, que també té una cimen-
tera i barreres urbanístiques, 
i va explicar el procés que hi 
va seguir ERC per guanyar les 
eleccions amb una candidatura 
unitària de gent d’esquerres de 
diversa procedència. “Cada 
poble ha de trobar la seva 
fórmula guanyadora, però 
el més important és la impli-
cació de la gent quan ja està 
farta que el seu municipi es 
degradi i que les oportunitats 
li passin de llarg”, va afegir.  

Laura Grau | Montcada

El líder d’ERC aposta per una gestió 
municipal transparent i participativa
Jordi Sánchez es va presentar com a alcaldable a l’Auditori acompanyat d’Oriol Junqueras

Jordi Sánchez, durant la seva intervenció, acompanyat a l’escenari per Oriol Jonqueras i Salvador Serratosa
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 CDC homenatja Maresma, el seu històric líder

La presentació de Paredes va esde-
venir un homenatge a les persones i 
la feina feta per CDC amb la projec-
ció d’un documental amb testimonis 
i protagonistes al llarg dels seus gai-
rebé 40 anys d’història al municipi. 
El reconeixement personal va ser per 
a l’alcaldable de CiU des del 1987, 
Joan Maresma, qui molt emocionat 
va recordar el treball col·lectiu de la 
formació: “No es pot entendre la 
història de la gran transformació de 
Montcada als últims 15 anys sense 
la implicació de CiU”, va dir Mares-
ma, qui també va lloar el procés de 
relleu generacional a la secció local. 

“A la política encara hi ha gent 
honrada”, va cloure Maresma, qui 
no va poder reprimir les llàgrimes 
quan van aparèixer a l’escenari les 
seves filles i els seus néts | SA
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nou sERVEI
Espai de recerca de feina a la biblioteca

Companyia solidària
aigües de barcelona concedeix 
ajudes a 162 famílies del municipi

Les regidories de Promoció Econòmica, Empresa i Ocupació i de 
Cultura i Patrimoni han impulsat la posada en marxa a la Biblioteca 
Elisenda d’un espai dedicat al món laboral. Tots els dimecres, de 
10 a 13h, un tècnic del Servei Local d’Ocupació atén de manera 
individualitzada les persones en recerca de feina. “Volem apropar 
als usuaris l’atenció que oferim a Promoció Econòmica perquè 
hem constatat que hi ha persones que venen a la biblioteca a 
fer recerca d’informació a través de l’ordinador o a consultar dia-
ris”, ha dit el regidor de Promoció Econòmica, Joan Carles Paredes 
(CiU). Per la seva banda, el regidor de Cultura i Patrimoni, Daniel 
Moly (CiU), ha explicat que el projecte s’emmarca en el procés de 
transformació de la biblioteca en un espai viu i obert. “Les biblio-
teques ja no són un museu de llibres, s’estan convertint en un 
centre d’intercanvi d’idees i coneixements en diferents suports”, 
ha comentat l’edil | SA

Aigües de Barcelona ha concedit des de l’abril del 2013 un 
total de 656 ajudes a 162 famílies del municipi derivades des 
de Serveis Socials i assumint el cost de 36.761 euros. L’ajut 
de la companyia d’Aigües consisteix en una bonificació sobre 
la quota del servei i el consum de les factures durant un perío-
de de quatre mesos amb possibilitat de pròrroga i garantia del 
subministrament mentre duri la bonificació. La regidora de 
Serveis Socials, M. Carmen González (CiU), ha destacat que 
Aigües de Barcelona és l’única empresa de subministrament 
que té un fons de solidaritat d’aquestes característiques | PA

El parc projectat al solar de l’antiga 
cerveseria rep el vistiplau dels veïns
“Sobre el planell, la proposta és molt interessant i creiem 
que l’espai pot quedar molt digne, només queda articular 
els horaris d’ús per evitar molèsties al veïnat”, va assenyalar 
Ferran Solsona en nom de l’AV Montcada Centre, l’entitat que 
va iniciar fa uns anys la reivindicació veïnal per recuperar el 
solar com a espai públic, després de la visita informativa or-
ganitzada pel l’Ajuntament el passat 9 de febrer. La proposta, 
redactada pels tècnics municipals, manté la seva estructura 
original de jardí i de zona d’arbrat  i inclou dos elements singu-
lars de mobiliari urbà: un quiosc-bar i una pèrgola | PA

la rotonda de Ripollet, 
oberta al trànsit de vehicles
La rotonda que connecta els municipis de 
Montcada i Ripollet a la cruïlla d’accés a la 
C-58 es va obrir el 5 de febrer al trànsit. La 
Diputació de Barcelona, ens gestor del vial, 
ha finançat les obres per valor de gairebé 
mig milió d’euros. La construcció de la ro-
tonda ha permès eliminar els semàfors exis-
tents en aquest punt i millorar l’accés al barri 
de Mas Duran | SA

.....També és notícia..................................
L’Ajuntament ha convidat totes les entitats del 
municipi a una reunió informativa sobre el pro-
jecte per crear un parc fluvial al riu Besòs. La 
proposta contempla l’aprofitament de la llera 
com a zona d’ús lúdic per als veïns i obrir la ciu-
tat al riu. La trobada es farà el 19 de febrer, a 
les 19h, a la sala de Plens de la Casa de la Vila, 
on tècnics de l’Àrea Metropolitana de Barcelo-
na i del consistori presentaran conjuntament el 
projecte que es realitzarà en el tram del riu que 
va des de la passarel·la de La Salle a la Casa 
de les Aigües. Entre d’altres, l’actuació contem-
pla la creació d’un gran passeig i la construcció 
de diverses rampes i escales –al marge dret i a 
l’esquerre– que permetran l’accés a la llera. La 
intervenció es farà per fases i la primera prevista 
anirà des de la Ribera fins a l’alçada de la Casa 
de les Aigües | PA
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Viatge de comerciants a londres
Una desena de responsables d’establiments comer-
ciants del municipi, entre ells, els guanyadors locals 
del concurs l’Aparador de Nadal 2014, ha conegut de 
primera mà els espais comercials més emblemàtics de 
Londres, on proliferen comerços independents i amb 
molta creativitat. La delegació local va viatjar el 10 de 
febrer a Londres per conèixer les tendències i les tèc-
niques de venda que funcionen al Covent Garden, als 
set carrers que configuren el Seven Dials i a l’eix entre 
Ofxord Circus i Picadilly Circus. L’objectiu de l’activitat 
era que els comerciants puguin aplicar al seu negoci, 
en la mesura de les seves possibilitats, alguns dels con-
ceptes que funcionen a la capital britànica | LG

Joan alemany, nou president de 
l’aV Montcada nova-pla d’en Coll
L’AV Montcada Nova-Pla d’en Coll va escollir en as-
semblea el 21 de gener una nova junta que ha passat 
a presidir Joan Alemany. Els objectius del col·lectiu 
són mantenir l’entitat oberta al veïnat i treballar per la 
millora del barri i la ciutat, en general | SA

Montcada Transparència farà el 20 de febrer (Casal 
El Brot, 19h) una xerrada informativa per explicar 
la tasca que està duent a terme destinada a im-
pulsar la qualitat informativa, la participació ciuta-
dana i la transparència en la gestió municipal. De 
moment les seves propostes han rebut el suport 
d’EUiA, ICV, Podem, la Plataforma de Treballadors i 
Aturats de Montcada, el moviment 15M, Indignats, 
l’Abi, el Casal popular el Brot, Escons en Blanc, 
ERC, la CUP Montcada i C’s | PA

Montcada transparència explica 
el dia 20 a El Brot seu full de ruta

presentació del projecte sobre 
el parc fluvial del Besòs
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sessions informatives sobre 
els ajuts per al lloguer 2015  
L’Oficina Local d’Habitatge (OLH) (av. de la Unitat, 6), 
farà sessions informatives adreçades a les personesn 
que han de renovar els ajuts per pagar el lloguer del 
seu habitatge al llarg del 2015. Tenen dret a dema-
nar aquestes subvencions únicament aquells que 
van ser-ne beneficiàries al 2014, que han de tornar a 
sol·licitar-les perquè no es renoven automàticament. 
Vegeu calendari xerrades a la pàg. 22 | PA

podem constituirà una agrupació d’electors
El cercle Podem Montcada ha iniciat els preparatius per presentar-se 
a les eleccions municipals com a agrupació d’electors. Aquesta és la 
fórmula que ha establert l’aparell central de Podemos per tal que els 
seus cercles locals puguin concórrer a la pròxima cita electoral sense 
utilitzar la marca del partit. Les agrupacions d’electors són formacions 
polítiques que es constitueixen amb l’aval d’un nombre variable de 
signatures d’electors –en funció dels habitants de cada població–, no 
necessiten inscriure’s al registre de partits polítics i no poden funcionar 
un cop finalitzat el procés electoral. Podem Montcada, que necessita 
l’aval de 500 ciutadans per poder optar als comicis, ha anunciat que 
posarà en marxa una campanya a les xarxes socials i també presencial 
per recollir les signatures exigides | SA
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suBVEnCIons 2015
L’Ajuntament ha obert el període 
perquè les entitats presentin les 
sol·licituds per als ajuts municipals

Les cendres del mossèn Josep 
M. Juan-Torres reposaran en 
una urna als peus de la imatge 
de la Mare de Déu que hi ha a 
l’església de Sant Pere de Reixac. 
Aquest va ser un dels últims des-
itjos del capellà, que va morir el 
passat 1 de febrer a la residència 
Sant Josep Oriol on vivia des que 
va marxar de Reixac per proble-
mes de salut, ara fa quatre anys. 
El sepeli es va fer en aquesta in-
stitució religiosa de Barcelona el 3 
de febrer en un acte presidit pel 
bisbe auxiliar de Terrassa, Salva-
dor Cristau. Montcada, de qui era 
Fill Adoptiu, també li va voler dir 
adéu amb una cerimònia especial 
que es va celebrar el 8 de febrer 
en una església de Santa Engràcia 
plena a vessar.

Cants i guitarres. La primera part 
de la cerimònia va consistir en 
una missa funeral que va oficiar 
el rector de Reixac, Josep Rius-
Camps –gran amic del difunt–, 
acompanyat de l’actual respon-
sable de la parròquia de Santa En-
gràcia, Jaume Cases, i del mossèn 

d’Olesa de Montserrat i exprofes-
sor de La Salle Montcada, Esteve 
Fernández. Les veus de la Coral 
del Turó van obrir i tancar la mis-
sa, que també va comptar amb els 
cants i les guitarres del grup Xo-
pluc, tot recordant les cerimònies 
que, en la dècada dels setanta i 
fins ben entrada la dels vuitanta, 
se sentien cada dissab te al vespre 
a les misses que oficiava Juan-
Torres, rector de la parròquia del 
1971 al 2004. 
A la segona part de l’acte, repre-

sentants de totes les entitats on 
el rector va deixar emprempta 
–algunes fins i tot les va contri-
buir a fundar–, com ara Càritas 
Montcada, Serveis Socials, la Fun-
dació Cultural, l’Esplai Sesa, els 
Amics de Reixac,  Andròmines o el 
Patronat de La Salle, així com les 
autoritats locals, van dedicar elogis 
a una de les personalitats més rel-
levants del municipi, l’única que 
des de l’inici de la democràcia ha 
estat distingida amb la Medalla 
de la Ciutat, reconeixement que li 

va ser atorgat pel Ple l’any 2004. 
Un dels moments més emotius 
de l’acte va ser la intervenció de 
Francesc Soriano, dels Amics de 
Reixac, qui va llegir una carta de 
comiat escrita pel mateix mossèn 
on va deixar constància del seu 
agraïment personal al municipi i 
a la ciutadania pel suport donat a 
la parròquia. “Només em resta 
dir-vos a reveure, viviu i ajudeu; 
estaré sempre al vostre costat, al 
meu estimat Reixac”, acabava di-
ent el mossèn a l’escrit.

Laura Grau/ Pilar Abián | Montcada

comiat

Les cendres del capellà, que va morir l’1 de febrer a l’edat de 80 anys, reposaran a l’Església de Reixac

la parròquia de santa Engràcia diu 
adéu al mossèn Josep M. Juan-torres

Membres del grup Xopluc van cantar alguns temes durant la missa que van oficiar els mossens Josep Rius-Camps, Jaume Cases i Esteve Fernández
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Dedicatòries

Anna Oliver, ex-
cap de Serveis 
Socials 
“Quan es va 
constituir el 
pri  mer ajunta-
ment democrà-
tic, el mossèn 
va treballar col-
ze a colze amb nosaltres, apro-
fitant l’estructura que ell mateix 
havia posat en marxa a través de 
Càritas Montcada per donar su-
port als més desfavorits”. 

‘Només em resta 
dir a reveure, viviu i 
ajudeu; estaré sempre 
al vostre costat’

Francesc Soria-
no, d’Amics de 
Reixac
Va donar lectura 
a una carta per-
sonal de comiat 
en què el mos-
sèn agraia les 
mostres d’amis-
tat i companyonia que va rebre 
mentre va ser rector de Santa 
Engràcia tot expressant el desig de 
romandre a Reixac.

M. Carmen Por-
ro, alcaldessa 
accidental 
“Malgrat que 
en política és 
difícil arribar 
al consens, 
tots els grups 
vam coincidir 
en el seu dia 
a reconèixer la trajectòria huma-
na del mossèn, un home proper, 
col·laborador i implicat amb el 
teixit social i associatiu del nostre 
municipi”.

Antoni Orihue la, 
de la Fundació 
Cultural 
“Era una per -
sona profunda-
ment entusiasta 
i interessada 
per la cultura i 
la història. Ell va 
ser una de les figures impulsores 
de la nostra entitat i li estem molt 
agraïts pel seu esperit obert”. 
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portes obertes als 
centres educatius
la preinscripció tindrà 
lloc probablement del 
10 al 17 de març, a 
falta de confirmar per 
Ensenyament

trailWalKer
francesc mateu, director d’oxfam-intermón: ‘la po-
bresa d’aquí i d’allà és la mateixa, tots som persones’

L’escola Ginesta –amb alumnes de 3 a 16 anys– obre el calen-
dari de portes obertes el 28 de febrer (11h). Pel que fa a la resta 
de centres de primària, les dates escollides són: Sagrat Cor, (1 
de març, 11h), Reixac (dia 2, 17.45h), El Viver i La Salle (dia 3, 
17.30h i 18h, respectivament), Mitja Costa i Elvira Cuyàs (dia 4, 
17h), Font Freda (dia 5, 17h), Mas Rampinyo (dia 6, 15.15h) i 
El Turó (dia 7, 11h). A secundària, l’INS La Ribera farà la sessió 
el 2 de març, a les 18h; La Salle i l’INS Montserrat Miró, el dia 
4, a les 18h; i l’INS La Ferreria, l’11 de març, a les 18h | SA 

L’equip local ‘Va per a tu’ va presentar el 2 de febrer a la Casa de la Vila el 
programa d’activitats que durà a terme per recaptar els 1.500 euros que 
necessita per a la inscripció a la Trailwalker 2015, un repte solidari-esportiu 
organitzat per Oxfam Intermón. L’acte va incloure una xerrada a càrrec del  
director de l’ong a Catalunya, Francesc Mateu, qui va aplaudir la iniciativa 
montcadenca de destinar una part de la recaptació a Càritas. “La pobresa 
d’aquí i la d’alla és la mateixa, perquè tots som persones”. La Regidoria 
de Cooperació col·labora en la difusió de la iniciativa | LG 

l’assemblea local de 
creu roja fa cursos 
sobre primers auxilis

l’oficina d’atenció a la dona atén 800 casos
L’Oficina d’Atenció a la Dona (OAD) va atendre 795 dones del mu-
nicipi el 2014, entre els serveis d’assessoria jurídica, els plans de 
formació i l’atenció psicològica. Aquest últim, gestionat pel Grup El 
Safareig, ha fet 157 intervencions sobre casos de 19 dones, prio-
ritzant les situacions de violència de gènere, que venen derivades 
sobretot des dels Mossos d’Esquadra o l’Ajuntament. Pel que fa a 
l’atenció en matèria legal, el col·lectiu Dones Juristes va atendre 59 
usuàries majoritàriament per qüestions relacionades amb les sepa-
racions, el divorci i la custòdia dels fills. D’altra banda, un centenar 
de persones va prendre part a les accions formatives del projecte 
‘Anem per feina’ i una vintena s’ha inserit laboralment de forma 
directa per haver participat en aquest programa | SA 

.....també és notícia..................................

l’agrupament escolta 
el turó organitza una 
calçotada el dia 22
La Unitat dels Pioners de l’AE 
El Turó organitza el 22 de febrer 
una calçotada popular a l’Hotel 
d’Entitats de Can Sant Joan. Els 
tiquets es poden comprar fins al 
dia 17 als establiments Bar La 
Poma, Mestres Perruquers, Cafè 
Colón, Chiquidolç i Montcata 
Vins. El preu és de 10 euros per 
als adults i 8 per als infants | SA

L’assemblea local de Creu Roja 
organitza diversos cursos de pri-
mers auxilis en cas d’emergè-
cia o urgència. L’ong oferta una 
formació d’Assistència Sanitària 
Immediata Nivell II,  de 50 hores 
lectives, que es duran a terme 
entre el 14 de març i el 18 d’abril, 
els dissabtes, de 9 a 14h, i de 15 
a 20h. També hi haurà un curs 
de 60 hores de primers auxilis i 
desfibril·lador extern automàtic, 
que es farà del 14 de març al 25 
d’abril, els dissabtes en el mateix 
horari.  Ambdós cursos es faran 
a les instal·lacions de l’ong. Per 
rebre més informació i inscripci-
ons cal trucar al telèfon 936 916 
161. D’altra banda, Creu Roja 
inicia aquest mes de febrer una 
campanya telefònica de captació 
de socis. En l’actualitat,  l’entitat 
humanitària té 2.400 associats 
entre els municipis de Montcada, 
Cerdanyola i Ripollet | SA
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montcada ràdio
l’espai ‘gran reserva’, dirigit pel punxadiscos David 
asensio, repassa les novetats de la música disco
El punxadiscos montcadenc David Asensio és un dels col·laboradors 
més veterans de Montcada Ràdio, amb gairebé 20 anys d’experiència. 
Amb altres companys va començar fent l’espai ‘Dance energy’, un pro-
grama sobre l’actualitat informativa i musical en clau d’humor. Però, 
fa 4 temporades, va decidir canviar de proposta radiofònica i conduir 
‘El gran reserva’, dues hores de la música disco que més sona a nivell 
estatal i internacional.  El programa s’emet els dimarts, de 22 a 0h i 
es repeteix els dissabtes, de 18 a 20h, a la sintonia del 104.6 FM. 
“Repasso les llistes més importants de la música dance i progresi-
ve, però també recupero els temes més discotequers des dels anys 
80 en la secció del Calaix reserva”, explica Asensio, un apassionat 
d’aquest tipus d’estil musical que sempre acaba el programa amb el 
tema que considera gran reserva per la seva qualitat. “Gaudeixo molt 
punxant música”, comenta Asensio, qui durant molts anys ha treballat 
de punxadiscos a diverses discoteques | SA sí
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l’emissora montcada 
ràdio celebra el dia 
mundial de la ràdio
Montcada Ràdio se suma el 13 
de febrer a la celebració del Dia 
Mundial de la Ràdio, declarat per 
la Unesco. L’emissora municipal 
ha fet una falca per a l’esdeveni-
ment que s’ha emès per diferents 
mitjans radiofònics. També dins 
el programa d’actualitat local en 
to d’humor ‘Hem de recuperar 
els matins’ –divendres de 20 a 
21h i diumenges en repetició de 
18 a 19h–, se’n parlarà i es retrà 
homenatge al mitjà radiofònic pa-
rodiant diversos programes de la 
graella | SA

Formació del 
professorat en el marc 
de la taula de tòxics
La Diputació de Barcelona ha 
impartit al professorat de l’INS La 
Ferreria dues sessions formatives 
sobre les addiccions en el marc 
de la Taula de Tòxics, una 
comissió de treball creada per 
l’Ajuntament. A final de mes és 
previst que es posi en marxa el 
punt d’assessorament a la Casa 
de la Vila i Can Tauler | SA pi
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L’Ajuntament ha obert una nova 
convocatòria adreçada a les enti-
tats locals per demanar subven-
cions municipals. A partir de la 
data de la publicació de les bases 
en el Butlletí Ofi cial de la Provín-
cia (BOP) –pendent de confi r-
mació en el moment de tancar 
aquesta edició– hi haurà 30 dies 
naturals per presentar la docu-
mentació al Registre General del 
consistori a través de l’Ofi cina 
d’Atenció Ciutadana (OAC). 

Canvis. Una de les novetats 
d’enguany és que s’incorporen 
a la convocatòria els ajuts al 
comerç. D’altra banda, aquest 
any les entitats que només dema-
naven la cessió d’espais munici-
pals també hauran de presentar la 
sol·licitud de subvenció. 
Pel que fa a l’ús d’infraestructures, 
també caldrà omplir l’imprés cor-
responent en la convocatòria 
del 2015 i, un mes abans de 
l’organització de l’esdeveniment, 
fer la sol·licitud pertinent. 

l’ajuntament obre el termini per 
demanar subvencions municipals
Els impresos s’hauran de presentar a l’Ofi cina d’Atenció Ciutadana fi ns a mitjan març

Sílvia Alquézar | Redacció  

participació ciutadana

La Federació d’Ampa de Mont-
cada (Fampa) inaugura el 18 de 
febrer la quarta edició de l’Escola 
de Mares i Pares (Empa) amb 
una xerrada sobre el pas de 
primària a secundària. La confer-
ència anirà a càrrec del psicòleg 
clínic i psicoterapeuta del CSMIJ 
de Montcada Albert Montaner 
acompanyat de la psicopedagoga 
Anna Solano i tractarà sobre del 
procés de maduració dels infants 
cap a l’adolescència i els canvis 
que comporta a nivell físic i psi-
cològic. 

Tallers. L’escola Reixac acollirà el 
12 de març un taller sobre com 
s’educa la llibertat. La fi nalitat 
d’aquesta activitat és observar 
les dependències dels infants, afa-
vorir la seva autonomia i educar 
la seva llibertat per intentar pro-
curar uns vincles familiars que 
permetin al fi ll/a una millor rel-

ació amb l’aprenentatge i un bon 
desenvolupament de les pròpies 
capacitats. La sessió, de 17. 30 a 
19.30h, anirà a càrrec de Juanjo 
Camarena, pedagog i actor social 
del Teatre del Buit. 
El següent taller de l’Empa tin-
drà lloc els dies 9 i 16 d’abril a 
l’escola Mas Rampinyo. El for-
mador Sergi Sánchez facilitarà 
eines als pares i les mares per 
ajudar els infants en la realització 
de les seves tasques escolars. Ja 
al mes de maig, l’Empa té previst 
organitzar una xerrada-taller so-
bre les addiccions a les pantalles 
a càrrec de professors de la Uni-
versitat Autònoma de Barcelona, 
tot i que la data encara està pen-
dent de confi rmació.
En aquesta edició, les activitats 
es duran a terme als centres edu-
catius i no a altres equipaments 
municipals com s’havia fet fi ns 
ara amb l’objectiu d’aconseguir 
més participació de les famílies.

l’Empa s’inaugura el 
dia 18 amb una xerrada 
sobre l’adolescència

escola de pares i mares

El programa inclou tres sessions formatives sobre l’èxit 
educatiu, la sobreprotecció i l’addicció a les pantalles 

Laura Grau | Montcada

Formació sobre l’Impost de Societats

L’Ajuntament organitza el 24 
de febrer una xerrada informa-
tiva sobre com afecta la llei de 
l’Impost de Societats a les as-
sociacions no lucratives, apro-
vada a fi nal de novembre pas-
sat i en vigor des d’aquest any. 
La principal novetat de la llei és 
que s’eliminen els supòsits que 
eximien algunes entitats d’ha-
ver de presentar aquest im-
post. A partir d’ara, qualsevol 
entitat –encara que no realitzi 

cap activitat econòmica i amb 
independència del seu volum– 
estarà obligada a presentar 
l’Impost de Societats. La confe-
rència tindrà lloc a la Casa de 
la Vila (18.30h) i anirà a càrrec 
de Vicente Javaloyes, advocat i 
assessor jurídic-esportiu, que 
ja va impartir l’any passat una 
formació sobre la regularització 
de totes les persones que fan 
tasques remunerades a les en-
titats | SA

L’Ajuntament atorga subvencions a les associacions inscrites al Registre d’Entitats de la ciutat
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A Carmen Romero
En relación a las declaraciones que 
hizo la portavoz de Ciudadanos, Car-
men Romero, sobre Lafarge en la 
anterior edición de La Veu, quiero 
manifestarle en primer lugar, señora 
Romero, que usted y su partido no 
nos hacen falta para nada en esta 
guerra. Desde un principio sabíamos 
muy bien a qué clase de ciudadanos 
sirven ustedes. Considero aberrantes 
sus afi rmaciones porque el tema de 
la incineración afecta a la salud de 
las personas y quienes tienen mucho 
que decir y han dicho son los médi-
cos investigadores y científi cos, a los 
que usted no ha consultado nunca 
sobre esta cuestión. Con la informa-
ción que le han dado los suyos le re-
sulta sufi ciente.
Con sus declaraciones se mofa de las 
personas que padecemos enferme-
dades crónicas respiratorias y, lo más 
grave, de las personas que padece-
mos diversos cánceres y de las que 
están enterradas en el cementerio 
por culpa de sus amigos incinerado-
res. Es bastante curioso el contrastar 

sus primeras declaraciones con estas 
últimas, donde se alinea con una em-
presa que nos está matando, porque 
le recuerdo que es una cementera re-
convertida en una incineradora de re-
siduos peligrosos para nuestra salud. 
Espero que los votantes de Montcada 
tengan bien presente de qué lado 
está usted y su partido a la hora de 
depositar su voto. Por último le quie-
ro decir a usted y a sus amigos, que 
nuestra salud no está en venta, que 
no tiene precio y que continuaremos 
luchando por ella hasta expulsar de 
Montcada a esta empresa junto con 
todos sus amigos.

Manolo Gómez
Can Sant Joan

Decepcionada 
Llevo catorce años viviendo en Mont-
cada i Reixac. Trabajo y lucho como 
madre y soy responsable de una fami-
lia que incluye a mis padres. He sido 
presidenta de la Asociación Marroquí 
de la Integración y el intercambio cul-
tural (AMIIC), cuyo objetivo es integrar 
a los immigrantes e intento colaborar 

con los organismos especia lizados en 
el tema, tanto de Montcada como de 
fuera. Hace un año perdí un hijo ado-
lescente de forma trágica y el mundo 
se me echó encima.
A causa del trauma, dejé pasar sin 
querer el plazo límite de 15 días para 
presentar los requisitos de la presta-
ción (PIRMI). Para ello tenía que acu-
dir a los Servicios Sociales y volver a 
tramitar de nuevo toda la documenta-
ción necesaria. Un año y un mes des-
pués de presentar la solicitud, aún 
no he obtenido respuesta. Me dicen 
que la están estudiando. Mi pregunta 
es: ¿Qué tipo de estudio es éste que 
dura más de un año y que deja total-
mente desprotegida a una mujer que 
ha colaborado durante años para el 
bienestar de la población y no sólo la 
extranjera? ¿A quién se debe acudir 
en estos casos? No es normal que la 
administración te dé la espalda en 
momentos difíciles y que la única for-
ma de sobrevivir sea el apoyo de las 
familias que ayudabas desde AMIIC, 
aquellas familias que se identifi can 
contigo y comparten tu dolor. Como 

soy musulmana i el Islam prohibe el 
suicidio, sólo me queda retirarme do-
lida y defraudada por el sistema y el 
bucle administrativo.

Meriem Jerraf 
La Ribera

Aparcament caòtic 
Sóc una mare que porto la meva fi lla 
a l’escola Font Freda i vull expressar 
el meu descontent amb els constants 
canvis que es fan a uns dels aparca-
ments que hi ha al col·legi. A principi 
de curs i durant algunes setmanes, 
va estar obert un espai asfaltat per-
què els pares i mares que portem els 
nostres fi lls de P-3 a P-5 poguéssim 
deixar els cotxes més a prop de la 
porta d’accés. Des de fa unes setma-
nes, aquest nou espai, que no depèn 
de l’escola, s’ha tornat a tancar sense 
cap avís previ, generant un caos de 
trànsit a l’entrada i sortida dels nens 
amb el perill que això pot generar. 
Tan complicat és deixar obert aquest 
aparcament?  

C.V 
Font Pudenta

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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>Editorial
‘antirumors’
Sempre s’ha dit que en aquest 
país criticar és l’esport nacio-
nal i ara, que estem instau-
rats en la cultura de la queixa. 
Aquesta doble combinació fa 
que, amb molta lleugeresa, la 
gent escampi rumors sense cap 
fonament i carregui les seves 
fustracions contra els altres. Si 
no hi ha prou recursos o feina, 
algú tindrà la culpa i és més 
fácil culpar els que tenim al 
costat, com ara els immigrants, 
que els qui realment maneguen 
els fi ls des de dalt.
També és cert que no tothom 
participa dels rumors. Hi ha 
molta gent que té clar que 
l’actual conjuntura econòmi-
ca i social no és culpa de cap 
col·lectiu en concret, sinó de les 
polítiques que donen via lliure a 
l’especulació. Aquestes perso-
nes són les que tenen el perfi l 
de l’agent antirumor que vol 
formar la Regidoria d’Integració 
per posar fi  als prejudicis i mi-
llorar la convivència, una bona 
iniciativa que funcionarà si hi 
ha implicació ciutadana.

La propera edició de 
‘La Veu’, el 27 de febrer
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El pas de primària a secundària 
l’entrada a l’adolescència
a càrrec d’albert montaner

18 DE FEBRER
ESCOLA ELVIRA CUYÀS, 18h

13 l divendres
Carnaval. Activitats als centres cívics de 
Can Cuiàs  i l’Alzina de Terra Nostra a 
partir de les 18h.  

14 l dissabte
Carnaval. Rua 2015. Hora: 18h. Recor-
regut: Bifurcació, Bateria, Masia, Mina, 
av. de la Unitat, Pasqual, Elionor, Major, 
Pont de la Salle, rambla dels Països Ca-
talans, camí de la Font Freda i pavelló 
Miquel Poblet.

Visita. A un refugi de la Guerra Civil. 
Hora: 10.30h. Lloc: Vestíbul metro Sant 
Adrià. Organitza: Fundació Cultural.

15 l diumenge
Carnaval. Ball de fi de festa i comiat del 
Rei Carnestoltes amb el grup Pepsico-
len. Hora: 12h. Lloc: Plaça de l’Esglé-
sia.

18 l dimecres
Xerrada. ‘El pas de primària a secundà-
ria. L’entrada a l’adolescència’, a càrrec 
d’Albert Montaner, psicòleg clínic i psi-
coterapeuta del CSMIJ de Montcada,   

Hora: 18h. Lloc: Escola Elvira Cuyàs, a 
Mas Rampinyo. 

Hora del conte. Contes i Can Sons, a 
càrrec de Roger Coromines, per a in-
fants de 3 a 12 anys. Hora: 18h. Lloc: 
Biblioteca Elisenda. 

19 l dijous
Presentació. Del projecte del parc fluvial 
del Besòs que es construirà entre l’es-
cola La Salle Montcada i la Casa de les 
Aigües. Hora: 19h. Lloc: Sala de plens 
de la Casa de la Vila.

20 l divendres
Xerrada. De Montcada Transparència. 
Hora: 19h. Lloc: Casal Popular El Brot 
(Carretera Vella, 52). 

Concert. El grup Gala Cortés presenta 
el disc ‘El temor de las medusas’. Hora: 
22h. Lloc: Auditori Municipal. Preu: 5 
euros.

22 l diumenge
Visita. Al Museu del mamut. Hora: 
10.30h. Lloc: Plaça de l’Àngel (sortida 
metro Jaume I. Organitza: Fundació 
Cultural Montcada.

Visita. ‘La fàbrica de l’aigua’, a càrrec 
d’Aura Didàctica. Hora: 12h. Lloc: La 
Casa de les Aigües. Organitza: Museu 
Municipal.

23 l dilluns
Presentació. Del llibre ‘La noia de la bi-
blioteca’, de Núria Pradas.  Hora: 19h. 
Lloc: Cafeteria Sikbo de la Biblioteca 
Elisenda de Montcada

24 l dimarts
Inauguració. De l’exposició M.Carmen 
Dios. Hora: 19.30h. Lloc: Sala Sebastià 
Heredia del Kursaal.

25 l dimecres
Hora del conte.  Story Time, a càrrec de 
l’Escola Kids & Us. Hora: 18h. Lloc: Sala 
Polivalent de la Biblioteca Elisenda de 
Montcada.

28 l dissabte
Concert. Carles Cases Trio diu Lluís  
Llach. Hora: 22h. Lloc: Sala Joan 
Dalmau del Kursaal. Preu: 8 euros 
anticipada/10 euros a taquilla.

tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h

sala 
principal

EXposICIÓ
Carnaval 2015 
En imatgEs
Del 19 de febrer 
al 7 de març

tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

20 DE FEBRER
CASAL EL BROT, 19h

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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recasens, av.Catalunya, 65
Guix, c. major, 25
r.miró, c. Camèlies, 32
J.relat, c. major, 89
c.pardo, c. masia, 2
vila nieto, països Catalans, 51
J.vila, pg. jaume i, 26
a.pujol, pg sant jordi, 5

23 24

tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h

ConCERt
CarlEs CasEs trio
28 de febrer, 21h
sala joan Dalmau

Xerrada informativa de 
Montcada transparència

a.pujol recasens recasens

ConCERt
gala Cortés
El temor de las medusas
20 de febrer, 22h

EXposICIÓ
m.CarmEn Dios
24 de febrer, 19.30
sala sebastià Heredia

EXposICIÓ
jaimE morolDo
Fins a l’1 de març
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pàg. 18

CastElls sEguRs
Els nens de la colla ja tenen casc 
protector gràcies a 20 comerços

pàg. 19

‘luz ContInua y pERpEtua’
L’artista italo-veneçolà Jaime 
Moroldo exposa a l’Auditori

Montcada i Reixac viurà de ma-
nera intensa el Carnaval 2015 i 
l’Ajuntament ha preparat un pro-
grama per celebrar-lo, que inclou 
la Gran Rua, activitats infantils, 
festes als barris i exposicions. El 
plat fort serà la desfilada del 14 
de febrer pels carrers de la ciutat, 
a la qual hi inscrita un total de 
16 comparses, que sumen 1.484 
persones participants. La Rua 
acabarà al pavelló Miquel Po-
blet, on tindrà lloc el tradicional 
sambòdrom, amb una exhibició 
de tots els grups que hagin pres 
part de la desfilada i el lliurament 
dels trofeus commemoratius i el 
sorteig de dos viatges entre les 
comparses. 

Participants. Repeteixen un total 
de 14 grups: La Salle Conecta, Els 
Increïbles, Cirqs Krnival, April 
School of English, La Unió s’En-
gresca, Roller Can Cuyás, Fav-
mir, Aserm, Associació Cultural 
Poc a Poc, La Gralla, Grup En-
dansa, No Somos Nadie, Associ-
ació Cultural Escènica Jym’s i Jo-
ventut Sardanista de Martorelles. 

I n’hi ha dues de noves, L.P.A. 
Carnaval i Del Caribe con Hu-
mor. “Aquest any farem un 
rècord històric de participació 
amb gairebé 1.500 persones, el 
que demostra que  aquesta és 
la festa local més participativa 
i a la que més esforços destinen 
els montcadencs”, ha manifestat 
el regidor de Cultura i Patrimo-
ni, Daniel Moly.

Comiat. Un cop celebrada la 
Gran Rua, el programa inclou 
activitats per acomiadar el Rei 
Carnestoltes i el seu sèquit, repre-
sentades per alumnes de l’Aula 
de Teatre de Montcada i Reixac. 
El 15 de febrer tindrà lloc el ball 
per dir adéu Sa Majestat, a les 
12h, a la plaça de l’Església, amb 
l’actuació del grup Pepsicolen. 
En el decurs de la festa es farà 
públic el nom dels guanyadors 
del concurs de sardines carnava-
leres. Es recomana als assistents 
anar disfressats i amb barrets. El 
mateix dia, a les 17.30h, el Casal 
de la Gent Gran de la Mina, al 
Parc de les Aigües, celebrarà un 
ball i un concurs de disfresses. 
El dia 21, la festa serà al Casal 
de Montcada i Reixac. A més, 
del 19 de febrer al 7 de març, es 
podran veure en una exposició 
a la Casa de la Vila les millors 
imatges de la Rua del Carnaval 
2015 i les sardines carnavaleres 
participants al concurs.

Laura Grau | Redacció

la Rua d’enguany batrà el seu record de 
participació amb gairebé 1.500 persones
De les 16 comparses que desfilaran pels carrers, dues són de nova creació, LPA Carnaval i Del Caribe con humor

carnaval

Del 19 de febrer al 7 
de març s’exposaran 
a la Casa de la Vila les 
millors imatges de la 
Rua 2015
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El mestre de cerimònies del Rei Carnestoltes va anunciar l’arribada de Sa Majestat en un acte fet el 8 de febrer al vestíbul del Teatre Municipal

La proximitat de la Rua de Carnaval i la co-
incidència amb l’últim diumenge d’assaig 
de les comparses –en què participa un 
elevat nombre d’infants–, van fer que l’es-
pectacle ‘Volta a la roda’, de la companyia 
Chappertons –representat el 8 de febrer al 
Teatre Municipal–, no tingués l’afluència 
de públic que s’esperava. Tot i així, els as-
sistents van gaudir d’una de les propostes 
més imaginatives que s’han pogut veure 
darrerament a les sales montcadenques a 
partir del reciclatge de les càmeres dels 
pneumàtics usats | LG

> Chappertons recrea el
món amb pneumàtics
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Gala Cortés presentarà el seu pri-
mer treball, ‘El temor de las me-
dusas’, el 20 de febrer a l’Auditori 
Municipal (22h).  El disc, que va 
veure la llum el passat novembre, 
està format per onze temes com-
posats pel músic montcadenc Sal-
va Criado (guitarra i cantant), al 
qual acompanyen el barceloní Mi-

kel Bàssquez (baix) i el tarragoní 
Dani Ktna (bateria). “Fem rock 
alternatiu perquè a nivell d’estil 
ens desmarquem del rock més 
urbà, tant en les lletres com en 
el tipus de melodies”, explica 
Criado, qui té com a referents 
grups com Radiohead. El disc, 
que es pot escoltar a les princi-
pals plataformes de música digi-

tals, l’han finançat ells mateixos 
amb els guanys d’un any i mig de 
concerts a dintre i fora de Catalu-
nya. “Viure d’això és complicat, 
però ho volem intentar”, ha dit 
Bassquez, qui ha destacat que han 
trobat manàger a Mèxic, on faran 
una gira properament, mentre 
que aquí ells han de ser els seus 
propis promotors.

Laura Grau | Redacció
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gala Cortés farà un concert a l’auditori
La banda de Salva Criado presenta ‘El temor de las medusas’ el dia 20 de febrer (22h)

Salva Criado, Mikel Bàssquez i Dani Ktena, membres de Gala Cortés, a Montcada Comunicació

La Coordinadora de Grups de 
Rock de Montcada i Reixac 
(CGRM) ha posat en marxa una 
campanya de recollida de signa-
tures per reivindicar la seva conti-
nuïtat al local del carrer Romaní, 
a la zona 21 de Terra Nostra, fins 
que l’Ajuntament no li ofereixi un 
espai alternatiu. El consistori, pro-
pietari de l’equipament, ha infor-
mat l’entitat que l’ha d’abandonar 
abans del 28 de febrer en compro-
var que no compleix la normativa 
per funcionar com a lloc d’assaig 
i concerts. La comissió d’urba-
nisme de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona (AMB) també li ha 
denegat la llicència d’activitat en 
trobar-se en sòl no urbanitzable. 

Mentre no troba un altre local, 
l’entitat podrà fer servir l’Espai 
Jove Can Tauler com a lloc de 
reunions i  guardar el material en 
un magatzem que s’habilitarà al 
complex Montcada Aqua.

Reaccions. Aquesta solució no 
agrada gens la Coordinadora, 
que no està disposada a marxar. 
L’entitat, que té 88 socis –la meitat 
dels quals són de Montcada–, va 
començar a fer servir el local de 
Terra Nostra al 1993 arran d’un 
conveni de col·laboració amb 
l’Ajuntament. Disposa de sis bucs 
d’assaig que utilitza habitualment 
una dotzena de grups  i una sala 
on es programen concerts. “És 
impossible trobar un local a 

Montcada que s’ajusti a les nos-
tres necessitats i que puguem 
pagar, així que hem decidit 
continuar aquí la nostra acti-
vitat fins que l’Ajuntament ens 
ofereixi una alternativa”, ha ex-
plicat el president de la CGRM, 
Raul Hurtado, que no entèn per-
què no es pot reformar el local, tal 
com es va fer al Casino de Terra 
Nostra, i que defensa la tasca que 
ha dut a terme l’entitat durant més 
de vint anys, oferint un espai d’as-
saig als músics locals, a més d’una 
sala per tocar en directe. “També 
intentem hi hagi una bona con-
vivència amb els veïns i, de fet, 
en tot aquest temps només hem 
tingut una denúncia”, ha expli-
cat el president de la CGRM, qui 

ha afegit que l’ús del local ha evi-
tat casos d’ocupacions, tal com ha 
passat en altres cases de l’entorn.
La reacció de la Coordinadora 
ha sorprès la presidenta de l’Àrea 
Social, Ana Rivas (PSC), que 
s’ha mostrat contrariada pel que 
considera un canvi de posició per 
part dels representants de l’entitat. 
“Vam acordar que ens farien 

arribar una proposta de nou lo-
cal i que en parlaríem, però va 
quedar clar que havien d’aban-
donar l’espai del carrer Roma-
ní perquè amb la nova norma-
tiva a la mà i la negativa de 
l’AMB, l’Ajuntament no pot 
renovar el conveni de cessió, 
ja que estaríem incomplint la 
llei”, ha explicat Rivas.

la Coordinadora de grups de rock 
reclama un local d’assaig alternatiu
L’equipament del carrer Romaní de Terra Nostra no compleix la normativa vigent

reivindicació

Un dels concerts que programa regularment la CGRM al seu local, ubicat al carrer Romaní

Laura Grau | Redacció
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Una vintena de comerços de 
Montcada i Reixac ha participat 
en la campanya d’apadrinament 
de cascos protectors per a la ca-
nalla dels Castellers de Montca-
da i Reixac. Aquests elements són 
d’ús obligat per a la realització 
dels castells, tant a les actuacions 
com als assajos. Com a forma 
d’agraïment, la colla ha regalat a 
cadascun dels establiments patro-
cinadors una fotografia emmar-
cada dels nens i nenes de la colla 
amb l’eslògan ‘Gràcies a vosaltres, 
podem tocar el cel’.

Nova junta. La colla comença el 
2015 amb un nou president, Sal-
vador Urpí, i un nou cap de colla, 
Jonàs del Río, càrrecs aprovats a 
l’assembla general de socis cele-
brada el 7 de febrer a l’Abi. “Els 
objectius són consolidar-nos 
com a colla de sis, construcció 
que vam aconseguir aixecar el 
passat de novembre, participar 
al màxim en la vida cultural 
del poble, especialment a les fe-

tes majors dels diferents barris, 
i duplicar o triplicar el nombre 

d’actuacions respecte l’any pas-
sat”, ha explicat Urpí.

Ca
st

El
lE

r
s 

D
E 

m
o

n
tC

aD
a 

i r
Ei

xa
C

La canalla de la Colla de Castellers de Montcada i Reixac, posant per a la foto d’agraïment

castellers de montcada i reixac

una vintena de comerços apadrinen 
els cascos protectors de la canalla
L’entitat renova la junta i es planteja com objectiu consolidar-se com a colla de sis

En una Barcelona marcada per 
les convulsions socials i els mo-
viments reivindicatius Núria 
Solé, una noia de classe obrera 
destinada a treballar a les fàbri-
ques tèxtils, lluitarà per complir 
els seus somnis. Aquest és el punt 
de partida de la novel·la de Nú-
ria Pradas (Barcelona, 1954) ‘La 
noia de la biblio teca’, que es pre-
sentarà el 23 de febrer a la Biblio-
teca Elisenda de Montcada (19h). 
Serà una presentació diferent per-

què no es farà a la sala polivalent 
,sinó a la Cafeteria Sikbo (pujant 
les escales de l’Àgora). 
Pradas, que va treballar de mes-
tra més de 20 anys, té més d’una 
quarantena d’obres publicades i 
ha col·laborat amb un bon nom-
bre d’editorials. Entre els seus 
llibres destaquen Lior (Cruïlla, 
1995) i Un estiu amb l’Anna (Cru-
ïlla, 1996), que l’han fet viatjar 
per tot Catalunya i per les illes, 
visitant escoles i parlant amb els 
joves estudiants.

biblioteca elisenda

núria pradas presenta 
‘la noia de la biblioteca’
L’acte tindrà lloc a la Cafeteria Sikbo el 23 de febrer (19h)

Laura Grau | Redacció

Núria Pradas viu a Sant Feliu de Llobregat, on va treballar de mestra més de vint anys
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Laura Grau | Montcada

El 22 de febrer el Museu Munici-
pal reprèn les visites teatralitza-
des a la Casa de les Aigües.  ‘La 
fàbrica de l’aigua’, nom de la pro-
posta, obre el programa d’activi-
tats que la Regidoria de Cultura 
i Patrimoni organitza anualment 
per donar a conèixer aquest re-
cinte modernista del parc de les 
Aigües, amb la col·laboració de 
l’empresa Aura Didàctica i Difu-
sió Cultural. Les inscripcions ja 
es poden fer contactant amb el 
Museu, per mitjà del correu elec-
trònic  museumunicipal@montcada.
org o bé al telèfon 935 651 122. 
Els qui assisteixin a la visita po-
dran comprovar que el jardí s’ha 
condicionat, amb la col·locació 
de sauló.

Obra oberta. La pròxima activitat 
serà ‘Els secrets de la Casa de les 
Aigües’, una visita guiada que 
tindrà lloc el 8 de març a les 12h. 
Durant el proper mes també 
s’han programat altres activitats 
com un taller de construcció de 
refugis d’insectes (el dia 15), un 

programa especial amb motiu 
del Dia Mundial de l’Aigua Dol-
ça, amb una sessió de contacon-
tes, un itinerari pel patrimoni 
cultural de l’aigua de Montcada 
i una conferència sobre els nous 
usos per al Rec Comtal (els dies 
21 i 22). 
Una de les novetats del progra-
ma és l’espai d’aprenentatge i 
experimentació Jugatecambien-
tal, en què, a través del joc i de 

tallers didàctics, es vol promou-
re el respecte per l’entorn i el ci-
visme. Les activitats posaran en  
valor la importància social, pa-
trimonial i ambiental del parc de 
les Aigües i estan especialment 
adreçades al públic familiar. La 
primera sessió tindrà lloc l’1 de 
març i la intenció és que es faci 
tots els diumenges, d’11 a 14h, a 
l’exterior del recinte de la Casa 
de les Aigües.
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Una de les visites teatralitzades que fa el Museu amb el suport de l’Aula Didàctica i Difusió Cultural

casa de les aiGües

El Museu reprèn el 22 de febrer 
les visites teatralitzades al recinte
L’1 de març es posarà en marxa l’espai de joc i sensibilització ‘Jugatecambiental’

Laura Grau | Redacció
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Jaime Moroldo dóna la seva visió 
d’un univers on tot està connectat
L’artista italoveneçolà, afincat a La Garriga, presenta ‘Luz continua y perpetua’

La quinzena d’alumnes del taller 
de pintura del Casal de Gent 
Gran de Montcada i Reixac, im-
partit per la professora Montse 
Sisquella, va exposar una mos-
tra de les seves obres entre el 
3 i el 14 de febrer a la Casa de 
la Vila. “Cada participant ha 
escollit  les obres de les que se 
sent més orgullós i que ha tre-
ballat al llarg del curs, ja sigui 
d’àmbit figuratiu o paisatgís-
tic”, va explicar Sisquella durant 

la inauguració, feta el 3 de febrer 
en presència de l’alcaldessa acci-
dental, M. Carmen Porro (PSC), 
i el regidor de Cultura i Patrimo-
ni, Daniel Moly (PSC), a més de 
representants de la junta de l’As-
sociació de Gent Gran Salvador 
Allende Montcada. El seu pre-
sident, Francisco Martínez, va 
destacar la bona resposta que té 
el taller entre els socis. Els alum-
nes més veterans pinten amb oli 
i acrílic mentre que els nous co-
mencen amb el dibuix. 

casal de Gent Gran de montcada

Els alumnes del taller de 
pintura fan una exposició
La majoria de les obres són de tema figuratiu i paisatgístic

Laura Grau | Redacció

D’esquerra a dreta, Carmen Porro, Montse Cisquella, Francisco Martínez  i Daniel Moly

Jaime Moroldo, davant d’una de les seves obres, durant la inauguració de l’exposició
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L’artista Jaime Moroldo, guanya-
dor de dues mencions honorífi-
ques al Premi de Pintura Juan 
Ramón Masoliver els anys 2007 i 
2008, exposa a l’Auditori fins a l’1 
de març ‘Luz continua y perpe-
tua’, un recorregut per la seva tra-
jectòria des d’aleshores fins a l’ac-
tualitat. Partint de la premisa que 
en l’univers i el planeta tot està 
interconnectat, Moroldo presen-
ta una obra abstracta i fragmen-
tària, realitzada amb acríl·lics i 
diferents tècniques d’esgrafiat i 
rascat, en què prodominen els 
tons daurats i els negres. 

Obra oberta. “Darrera de cada 
obra hi ha una intenció, però 
m’agrada que l’espectador 
tingui total llibertat per inter-
pretar-la”, va explicar l’artista 
durant la inauguració, feta el 10 
de febrer amb la presència de 
l’alcaldessa accidental, M. Car-
men Porro (PSC), i el regidor 
de Cultura i Patrimoni, Daniel 
Moly (CiU). 

Laura Grau | Montcada
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Irina Casado, de 22 anys, s’ha 
proclamat campiona d’Europa 
amb el Bec KC anglès. Casado 
va ser la millor encistelladora 
del seu equip a la fase fi nal de 
l’Europa Shield, la segona mà-
xima competició continental de 
korfbal que es va disputar entre 
el 30 de gener i l’1 de febrer a 
Bergish Gladbach (Alemanya). 
Irina va començar a jugar a 
aquest esport a l’any 2007 quan 
estudiava a l’Institut Montserrat 
Miró i va formar part de l’equip 
júnior de l’escola que va conque-
rir tres lligues i una copa. Posteri-
orment, va jugar tres temporades 
al CK Montcada amb un parèn-
tesi d’un any al CK Vacarisses. 
L’estiu passat, la montcadenca 
va decidir marxar a Londres 
per estudiar anglès i actualment 
treballa d’aupair, cuidant els fi lls 
d’una família que li dóna allotja-
ment, menjar i un sou. Un cop 
instal·lada a Anglaterra, Irina 
va fi txar pel Bec KC. “M’han 
acollit amb els braços oberts. 
Estic molt integrada i em sento 
molt bé a la ciutat i a l’equip”, 
comenta des de Hammersmith, 
districte situat a la part occidental 
de Londres.
La montcadenca és la primera 
catalana que juga a la lliga de 
korfbal d’Anglaterra, país on 
aquest esport també és minori-
tari: “Holanda i Bèlgica són els 

grans referents del korfbal. La 
lliga anglesa es fonamenta en 
voluntaris i els jugadors no re-
bem cap compensació econò-
mica”, diu Irina. 
Tot i debutar aquesta temporada 
a Europa, el Bec KC va demos-
trar un gran nivell a la fase fi nal 
de l’Europa Shield que dispu-
ten equips dels països B i C del 
korfbal europeu (els clubs dels 
països A i els millors dels B ju-
guen la Europa Cup). A Bergish 
Gladbach, el conjunt anglès va 
guanyar els cinc partits disputats. 
“Ha estat molt emocionant ser 
campions. No coneixíem gaire 

els notres rivals, però vam anar 
a per totes. Tot i jugar la fi nal 
contra l’equip local que tenia el 
suport a les grades, vam poder 
guanyar”, explica Casado.

Propers objectius. Irina lluitarà ara 
per conquerir la lliga anglesa –el 
seu equip està invicte–, entrar a 
les properes convocatòries de la 
selecció catalana sots-23 i arribar 
a l’absoluta sense pensar, de mo-
ment, en tornar a casa: “Enyo-
ro la família i els amics, pero 
quan les coses van bé, les noves 
experiències t’omplen d’ener-
gia per continuar endavant”.

Rafa Jiménez | Redacció

La montcadenca. amb el número 46 a la samarreta, celebra amb els seus companys una de les cinc victòries aconseguides a Bergish-Gladbach
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Va marxar a Londres l’estiu passat per estudiar anglès i ha conquerit la segona màxima competició continental

KorFbal

la montcadenca Irina Casado guanya 
l’Europa shield amb el Bec KC anglès

Dues setmanes després de pro-
clamar-se campió de Catalunya 
dels 800 metres en categoria 
promesa, Aitor Martín va acon-
seguir la victòria en aquesta 
mateixa prova al Campionat 
de Catalunya absolut en pista 
coberta que es va disputar el 8 
de febrer a Sabadell. L’atleta de 
la Joventut Atlètica Montca-
da ( JAM) va guanyar amb un 
temps d’1’55”03, baixant en dos 
segons la marca que va assolir 
dues setmanes abans. “Ha estat 
una gran sorpresa guanyar 
el Campionat de Catalunya 
absolut. Aspirava a pujar al 
podi, però ser el primer era 
molt complicat”, ha dit Martín, 
qui l’any passat va acabar cin-
què en aquesta prova i que, als 
seus 21 anys, va superar atletes 
de més edat. El seu proper repte 
serà el Campionat d’Espanya de 
Promeses que es disputa el 14 de 
febrer a Antequera (Málaga) | RJ

aitor Martín 
també triomfa 
en categoria 
absoluta

atletisme

Irina Casado, amb els trofeus guanyats

pàg. 23
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Marina Castro (CN Sabadell) es 
proclama campiona d’Espanya de 
llarga distància en categoria infantil

2a quinzena | Febrer 2015

Marina Castro (CN Sabadell) es 
proclama campiona d’Espanya de 
llarga distància en categoria infantilllarga distància en categoria infantil

Aitor Martín, amb els seus companys de podi
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tambÉ ha estat notícia....
El Broncesval va perdre a la pista del Marfil Santa Coloma B 
(4-2) i és dotzè al grup 3r de Segona B amb 23 punts.

El sènior B del CD Montcada derrota al CF Santa Agnès 
(4-1) i al CE La Llagosta (4-0) i, amb quatre victòries segui-
des, recupera el segon lloc al grup 8è de 4a Catalana.

L’UD Santa María puja fins a la quarta posició al grup 9è de 
4a Catalana després de guanyar l’At. Lliçà d’Amunt (0-6) i el 
CE Lliçà d’Amunt B (2-0). 

L’AE Can Cuiàs manté el cinquè lloc al grup 2n de 1a Cata-
lana de futbol sala, tot i perdre el seu últim partit contra l’FSC 
Grups Arrahona (2-3). L’FS Montcada B també va caure a la 
pista del CFS Cerdanyola 2006 (3-2) mentre que l’EF Mont-
cada va superar l’FC Cerdanyola B (5-1). El 21 de febrer, hi 
haurà derbi entre aquests dos últims equips al Miquel Poblet. 

El CD Montcada va encaixar 
el 8 de febrer a l’Escala (4-0) la 
seva sisena derrota consecutiva. 
El partit va quedar sentenciat a 
la primera meitat quan els verds, 
que jugaven amb el vent en con-
tra, van encaixar els quatre gols 
en 35 minuts. “L’equip ho ha 
intentat, però ni les condicions 
climatològiques ni la sort han 
estat del nostre costat”, ha co-
mentat el tècnic José Luis Gar-
cía, qui a la segona meitat es va 
veure  obligat a col·locar el porter 
suplent Jaume Bracons com a ju-
gador de camp en substitució del 
lesionat Alberto Muñoz. 
Després de sis derrotes seguides, 
el CD Montcada segueix sent 
cuer del grup 1r de Primera Ca-
talana i la salvació sembla cada 

cop més complicada. Tot i això, 
García no vol sentir a parlar 
de baixar els braços: “Hem de 
continuar treballant fins que 
matemàticament sigui possi-
ble assolir la permanència. Si 

hi ha algú al vestuari que vol 
rendir-se, que agafi la porta i 
marxi”, clou l’entrenador. Men-
trestant, el el club està treballant 
la possibilitat d’incorporar un pa-
rell de jugadors més a l’equip.  

Futbol. primera catalana

‘Si hi ha algú al vestuari que vol rendir-se, que agafi la porta i marxi’, diu el tècnic

Rafa Jiménez | Redacció

José luis garcía demana al seu equip 
que continuï creient en la salvació

Anna Soto és portera i lateral dret de l’EF Montcada

‘amb les mans o amb els 
peus, el que vull és jugar’

Anna Soto és el paradigma de la 
futbolista polivalent. Va néixer 
a Cerdanyola del Vallès fa 21 
anys i està vivint la seva tercera 
temporada a l’Escola de Futbol 
Montcada. La seva peculiaritat ar-
riba a l’hora de definir la posició 
al camp. Va aterrar al club com  
a jugadora de banda dreta, tant en 
posicions defensives com ofensi-
ves i a l’última pretemporada va 
decidir provar a la porteria, posi-
ció que ha ocupat en alguns partits 
d’aquesta lliga. 
A les últimes jornades, les nom-
broses baixes de l’equip amb al-
gunes lesionades i sancionades 
l’han fet tornar a situar-se a la 
banda dreta del conjunt d’Anto-
nio Moya, que ocupa la quarta 
posició –amb un partit menys 
contra el Vic Riuprimer que es 
jugarà el 22 de febrer– al grup 3r 
de Primera Catalana després de 
guanyar l’At. Banyoles (5-1).  

Anna Soto és portera o jugado-
ra de camp?
Ambdues coses. A la pretemporada 
vaig provar la porteria i fins ara he 
jugat la majoria de partits sota els 
pals. Últimament, però, l’equip ha 
patit moltes baixes i a mi no m’im-
porta fer-li un favor a l’entrenador i 
jugar a la posició que em necessiti.

Però què t’agrada més jugar 
amb els peus o amb les mans?
Depèn del partit i del rival. Hi ha 
vegades que prefereixo estar a la 
porteria i en d’altres, m’agrada to-
car més la pilota. M’encanta l’es-
port i el que vull és jugar. No diré 
que sóc molta bona fent les dues 
coses, però no ho faig malament i 
les companyes confien en mi.
L’equip està notant que el grup 
3r és més exigent?
Sí, i el que és més important, els 
desplaçaments són més llargs. 
Totes les jugadores combinem 
l’esport amb el treball i no sempre 
podem anar a tots els partits | RJ
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Fil directe amb...      anna soto (eF montcada)

És quarta al grup 2n de Segona Catalana, a dos punts del segon i tercer classificats

la unión acumula sis jornades puntuant

L’UE Sant Joan-Atlètic ha empa-
tat els seus últims partits contra 
l’Equipo Ja (1-1) i el CF Lloreda 
(1-1) i encadena sis jornades 
sense perdre que li permenten 
continuar a la part alta de la 
taula. Els de Can Sant Joan són 
quarts amb 34 punts. “Seguim
puntuant i ens apropem a  
l’objectiu de la salvació”, ha 
dit el tècnic José Manuel Martín 
‘Pinti’ qui veu la part negativa i 
positiva d’aquesta bona ratxa: 
“Està bé ser ambiciosos, però 
hem d’evitar que la il·lusió ens 
generi tensió” | RJ r
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EN FORMA

José Luis García, donant instruccions en el seu debut a l’estadi de la Ferreria el 21 de desembre
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Anna Soto, de jugadora, contra l’At. Banyoles

sergio ‘chechi’ costa (broncesval montcada)
EL SELFIE

Sergio Costa Díaz, més conegut com ‘Chechi’, és el tercer màxim gole-
jador del Broncesval amb 16 gols. Veí de Barcelona, aquest jove juga-
dor de 20 anys va arribar a l’FS Montcada la temporada passada. Lolo  
Rodríguez, exentrenador i coordinador del planter, el va fitxar per al juve-
nil A i el va fer debutar en el primer equip, arribant a jugar algun partit a 
la Copa del Rei. En aquesta lliga, ‘Chechi’ forma part del sènior A que di-
rigeix Javi Ruiz i és un dels seus jugadors més destacats. “Mantindrem 
la categoria sí o sí”, assegura amb convicció | RJ
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Futbol sala
l’aE Can Cuiàs b  
només ha sumat 
un punt i és l’equip 
cuer del seu grup, a 
la tercera Catalana

L’AE Can Cuiàs B no està tenint sort aquesta temporada al grup 
2n de la Tercera Catalana de futbol sala i ocupa l’última posició 
amb un únic punt després de 14 jornades. L’equip que entrena 
Rafa López, porter del sènior A del club, ha encaixat nou derrotes 
consecutives i va obtenir el seu únic punt a la 5a jornada gràcies a 
un empat a la pista del Club Esportiu Blauet (3-3). “Porto tres anys 
entrenant equips i mai havia vist un grup amb aquest compro-
mís i ganes de treballar. No em preocupen els resultats. El més 
important és que aprenguin a jugar a futbol sala ja que molts del 
meus jugadors vénen del futbol gran”, ha comentat López | RJ 

tambÉ ha estat notícia....
 
El sènior masculí del CH La Salle és tercer 
al grup D de la Primera Estatala amb 30 
punts, els mateixos que la Joventut  
H. Mataró i el BM Granollers B. L’equip de 
Jaume Puig va empatar el seu últim partit a 
la pista de l’UE Sarrià (26-26) i manté dos 
punts d’avantatge amb els gironins.  

L’AFS Bosc d’en Vilaró va encaixar contra 
l’FS Unión Llagostense (4-5) la tercera 
derrota seguida i baixa a la novena posició 
del grup B de la 1a Territorial que organit-
za la Federació Catalana de Futbol Sala.

 
Més informació a 

el sots-25 de l’ub mir vol 
acabar entre els tres primers

dol al futbol montcadenc per la mort de ‘candi’

.....Minut i resultat....................................

L’exjugador del CD Montcada Fernando Ruiz Cáceres ‘Candi’ va 
morir el 29 de gener als 74 anys. ‘Candi’ –tercer per l’esquerra, 
dempeus, a la fotografia– va entrar al club sent juvenil i va viure 
l’etapa a Tercera Divisió, arribant a ser el capità. Després de la 
seva retirada, va ser entrenador del primer equip i del planter verd. 
“Els socis més antics el consideren com el millor jugador que ha 
vestit la samarreta del CD Montcada. Ha estat una persona que 
ha deixat una gran emprenta i que era estimat per tothom”, ha 
comentat el president del club, Modesto ‘Tato’ Sanchís | RJ
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El sots-25 de l’UB MIR ha guanyat quatre 
dels seus últims cinc partits i és vuitè al grup 
2n del Campionat Territorial amb un balanç 
de 10 victòries i 5 derrotes. “Hem tingut 
algunes baixes per lesió i ara esperem mi-
llorar perquè recuperem tots els jugadors. 
Hi ha molta igualtat i encara aspirem a 
acabar entre els tres primers per lluitar per 
l’ascens”, diu el tècnic, Sergio Martínez | RJ

Èxit de Cera amb la jas  
al Campionat català de Cros
Carlos Cera –dorsal 1864– va aconse-
guir amb la Joventut Atlètica Sabadell 
(JAS) la tercera posició a la classifi-
cació per equips del Campionat de 
Catalunya de Cros que es va celebrar 
a Mataró. El montcadenc participarà 
al Campionat d’Espanya per clubs que 
es disputarà l’1 de març a Cáceres | RJ 
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cap de setmana de vaga al 
futbol i futbol sala català
La Federació Catalana de Futbol ha con-
vocat una vaga per al 14 i 15 de febrer en 
protesta pels canvis en l’àmbit fiscal i la se-
guretat social dels clubs. L’aturada afectarà 
els partits ajornats, els amistosos i els de la 
Tercera Divisió i de la Lliga Nacional Juvenil 
ja que la resta de competicions descansen 
per la celebració del Carnaval. Fins al juny, 
els 5.000 partits setmanals de futbol i futbol 
sala que es juguen a Catalunya s’aturaran 
durant un minut com a protesta | RJ

Ernesto romero signa  
un acord de patrocini
Ernesto Romero participarà aquest 
any a la 2n Copa Catalana de Curses 
de Resistència de Muntanya, que en-
globa quatre proves que van dels 44 
als 63 quilòmetres, gràcies al suport 
de l’empresa Nutrisport, especialitzada 
en nutrició esportiva. La primera cursa 
de la Copa Catalana serà la de Pels 
Camins del Matxos que es disputarà 
el 19 d’abril, a Torelló | RJ
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anuncis gratuïts Tel. 935 726 474   ae: som@laveu.cat

oferta laboral. Empresa del sector del 
envase y embalaje para alimentación 
busca vendedores. Ofrece contrato mer-
cantil de representación más comisiones. 
Enviar CV a info@pickdpack.com.
alquiler. Plaza de aparcamiento en ca-
lle Provenza para coche grande. Tel. 931 
149 386./ 687 743 984.

lloguer amb opció de compra. Parquing 
a Av. Catalunya. Telèfon 655 52 04 01.
oferta laboral. Nueva empresa de pu-
blicidad y venta directa precisa comercial 
con vehículo propio. Sueldo fijo de 900 
euros+altas comisiones. Tel. 600 150 478.
En venda. Casa al Pla d’en Coll. Tel. 650 
921 144.
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Una seixantena d’alumnes del  
col·legi El Turó participen a les  
activitats extraescolars que gesti-
ona l’AMPA: multiesport, psico-
motricitat, futbol, karate i funky 
–s’han perdut patinatge, anglès i 
bàsquet. “Estem molt limitats 
per l’espai i això ens impedeix 
tenir més activitats. De fet,  

alguns nens s’han d’esperar a 
fora al carrer durant una hora 
per poder començar a fer el 
seu esport”, diu Miki Salamero, 
coordinador d’un equip de qua-
tre monitors que fa una crida 
perquè els pares i mares s’apun-
tin a l’AMPA per garantir la con-
tinuïtat de les extraescolars | RJ

Hi ha uns 60 alumnes repartits en un total de cinc activitats 

esport escolar

la manca d’espai afecta  
les extraescolars d’El turó

Marina Castro, del CN Sabadell, 
va guanyar la prova dels 3.000 
metres al Campionat d’Espanya 
de llarga distància de categoria 
infantil que es va disputar el 7 
de febrer a la piscina del CN Sa-
badell. Castro, qui un dia abans 
havia complert els 16 anys, va 
batre en aquesta prova el rècord 
estatal de la categoria després 
de fer un temps de 35’18”35. 
Aquest nou èxit a la seva trajec-
tòria esportiva s’ha d’afegir a la 
victòria amb la selecció catalana 
al campionat d’Espanya per co-
munitats autonòmes que es va 
celebrar a Castelló entre el 31 de 
gener i l’1 de febrer. La nedadora 

montcadenca disputarà a finals 
de mes el Campionat d’Espanya 
infantil-júnior a Cadis | RJ

Ha guanyat la prova dels 3.000 metres establint un nou rècord

natació

Marina Castro, campiona 
infantil de llarga distància

Marina continua amb la seva gran evolució

n
ú

r
ia

 a
ta

la
ya

Grup de nens que fan la primera de les sessions de futbol a l’escola El Turó, al carrer Montiu 
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l’Fs montcada, a la fase final prebenjamí
Els dos conjunts prebenjamins de l’FS Montcada van 
participar l’1 de febrer a la fase final de la categoria que 
la Federació Catalana de Futbol va organitzar a la Ciutat 
Esportiva de Blanes amb la presència de 60 equips. El 
prebenjamí A del CFS Montcada va sumar un empat i una 
derrota, mentre que el B va guanyar els seus dos partits 
contra l’FS Canet B (3-11) i l’Escola FS Cervera (6-5) | RJ
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tambÉ ha estat notícia....
 
El cadet masculí del CH La Salle ha acabat la primera fase al 
grup A de la Lliga Catalana amb una derrota a la pista de l’AE 
Carles Vallbona-FBMG (42-26) i finalitza a la tercera posició 
per la cua amb un balanç de 4 victòries i 10 derrotes. L’equip 
que dirigeix Javier Córdoba començarà la segona fase el 14 
de febrer a casa contra l’H. Bordils.

El juvenil de l’AEE Montserrat Miró continua sense aconse-
guir cap victòria a la 3a Divisió de korfbal i a la pista del KC 
Barcelona C (23-16) va encaixar la seva cinquena derrota 
consecutiva. 

Més informació a 

El prebenjamí A del CD Mont-
cada, que a la primera jornada 
de lliga va perdre el derbi contra 
l’EF Montcada (6-0), va celebrar 
com si fos una victòria l’empat 
sense gols que es va produir en 
l’enfrontament de la segona volta 
que es va disputar el 7 de febrer a 
l’estadi de la Ferreria. El conjunt 
de l’Escola és tercer al grup 34è 
de la lliga prebenjamí amb 38 
punts, mentre que els verds són  
quarts per la cua, amb 9 | RJ

Futbol

El prebenjamí a del Cd Montcada 
progressa i obté un empat en el derbi
A la primera volta, l’enfrontament entre ambdós va acabar amb un 6-0 per als vermells

El segon derbi entre els prebenjamins A va ser més igualat que el disputat a la primera volta
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.....Viu l’Esport................

El juvenil B de l’FS Montcada, 
cinquè al grup 2n de Segona 
amb 31 punts, va guanyar el 
derbi contra l’EF Montcada 
(1-3) –desena amb 13 punts– que 
es va disputar l’1 de febrer. “El 
partit va estar molt igualat i es 
va decidir per petits detalls”, 

ha explicat José Luis Carrasco,  
coordinador de la secció de fu-
tbol sala de l’Escola. Haidé Pu-
lido, entrenador del juvenil B de 
l’FSM, creu que la victòria va 
ser, fins i tot, curta: “Vam portar 
el pes del partit i podíem haver 
fet molts més gols” | RJ 

Futbol sala
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L’EF Montcada va celebrar el 6 
de febrer una assemblea a la Casa 
de la Vila per tractar la possible 
unificació amb el futbol base del 
CD Montcada. A la reunió, que 
va atreure unes 80 persones, es 
va acordar per unanimitat con-
tinuar treballant per la unificació. 
“Nosaltres mantenim la mà 
estesa per arribar a un acord, 
sempre que hi hagi uns crister-
is ben definits”, ha comentat el 

president de l’EFM, Antoni Sán-
chez, qui reafirma que el nom de 
l’hipotètic nou club no seria cap 
problema. 

Ajuda. L’Obra Social “la Caixa” 
farà una aportació de 5.000 eu-
ros a l’EF Montcada per al seu 
Projecte Social de Futbol Base, 
que consisteix en donar ajuts a 
les famílies més necessitades de 
la localitat per tal que qualsevol 
nen pugui jugar a futbol.

Futbol

l’assemblea de l’Escola aposta per 
treballar per la fusió del futbol base
L’Obra Social de “La Caixa” aportarà 5.000 euros per al projecte social del club vermell
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Rafa Jiménez | Redacció

Victòria del juvenil B de 
l’fs Montcada en el derbi
Va superar a domicili l’equip de l’EF Montcada amb un 1-3

El juvenil B de l’FS Montcada va ser superior 

Antoni Sánchez i Jesús Calvo (La Caixa)



Anna Solano
Compromesa. Anna Solano va estudiar psicologia, però fi ns que no va entrar en contacte amb el 
món de l’educació no va descobrir la seva gran passió: l’estudi de tot allò relacionat amb el procés 
d’aprenentatge, la psicopedagogia, una disciplina entre la psicologia i la pedagogia que quan ella va 
estudiar encara no existia a la universitat. De mica en mica, es va anar especialitzant en el tema, tant a 
nivell pràctic –exercint com a psicopedagoga en diferents centres i assessorant el professorat– com en 
l’àmbit teòric, col·laborant en l’elaboració de projectes educatius i d’innovació pedagògica. En l’actua-
litat, treballa de mediadora en qüestions relacionades amb la gestió de confl ictes i, des de fa un parell 
d’anys, també col·labora amb la Federació d’Ampa de Montcada (Fampa), aportant el seu granet de 
sorra en la construcció d’un món més just, solidari i igualitari que, per a ella, passa per l’educació.

‘l’art d’educar és despertar 
el plaer per aprendre i crear’

Tenim un bon sistema educatiu?
Tot depén dels ulls amb què es 
miri, però a mi no m’agrada gaire. 
Es posa molt èmfasi en l’adquisició 
d’informació i l’aprenentatge me-
morístic, seguint una metod ologia 
que no és molt diferent de la que 
utilitzaven els meus mestres fa 40 
anys i que en l’actualitat ja no té 
massa sentit.
Què s’hauria de canviar?
Al meu entendre no es tracta només 
d’una qüestió de continguts, sinó 
de la manera en què s’imparteixen. 
Per a mi, aprendre no és (o no 
només) incorporar i memoritzar el 
que algú t’explica, sinó construir els 
propis aprenentatges. El sistema 
educatiu hauria de promoure una 
metodologia que afavorís aprendre 
a plantejar-se preguntes, a cercar 
i triar la informació, a treballar i 
relacionar-se adequadament amb 
els altres, a expressar i argumentar 
i a tenir esperit crític. En defi nitiva, 

a adquirir les eines que l’infant ne-
cessitarà per moure’s pel món.
S’inverteix sufi cient en educació?
No, molt poc. El professorat i les es-
coles treballen en unes condicions 
no sempre favorables. L’educació ha 
de contribuir a la formació de per-
sones constructives i compromeses 
amb el present i el futur. Penso que 
avui dia s’està fomentant la com-
petitivitat i no la col·laboració, el 
passotisme i no el compromís, la 
individualitat i no el bé comú.
Quines condicions s’haurien de 
donar perquè l’engranatge de 
l’educació funcionés bé?
Hem de partir de la idea de co-
munitat educativa, per evitar que 
l’escola, les famílies o qualsevol 
altre dels agents socials vagin pel 
seu compte. Tot educa, així que tot 
seria més fàcil si anéssim a una. El 
professorat fa una feina magnífi ca, 
moltes vegades neda a contraco-
rrent de l’administració, les famílies 

i, fi ns i tot, de l’alumnat. Necessiten 
el nostre suport i transmetre’ls  que 
confi em en ell.

En el marc de l’Escola de Mares i 
Pares (Empa), la Fampa organitza 
a l’abril un taller sobre el paper de 
les famílies en l’èxit educatiu dels 
infants.  De quina manera podem 
contribuir-ne?
Us convido a venir i compartir 
recursos. Segur que podeu fer 
aportacions i donar eines a altres 
mares i pares. Jo sempre inten-
to transmetre la idea que no hi ha 
fórmules màgiques. Cada família té 
una dinàmica interna diferent i cal 

adaptar les pautes a l’organització 
personal i la manera de ser de cada 
adult i criatura. 
També hi ha previst a l’Empa una 
sessió sobre educar la llibertat. 
Els pares i mares som massa so-
breprotectors?
Les circumstàncies socials fan que 
tinguem la tendència a protegir-los 
i a resoldre els seus confl ictes. Ens 
avancem a les seves necessitats, 
els comprem de tot perquè no si-
guin diferents i també per com-
pensar la manca de temps que els 
dediquem.
Per què és important no ser tan so-
breprotectors? Com repercuteix en 
els infants o adolescents?
Fem el que podem, perquè no vo-
lem que els passi res ni que pateixin, 
però això fa que siguin menys autò-
noms i que no adquireixin aquest 
aprenentatge de vida que els serà 
tan necessari. Després, quan arri-
ben a l’adolescència, de cop i volta 

els demanem que se sàpiguen es-
pavilar, quan mai ho han hagut de 
fer.
L’educació emocional ha de ser 
una pràctica habitual als centres?
La majoria d’escoles ja l’han inclosa 
al seu projecte educatiu. Em sem-
bla molt bé que es treballi, però 
sempre des de la coherència. Per 
exemple, no serveix de res dir que 
els confl ictes es resolen parlant i 
després expulsar algú de classe o 
castigar els fi lls sense escoltar el 
que ha passat. 
Com es pot transmetre el plaer 
d’aprendre?
A cada persona se li desperta el 
gust per saber de manera diferent. 
Einstein deia que l’art suprem del 
mestre, i aquí podríem incloure tam-
bé els pares i les mares, consisteix 
a despertar el plaer de l’expressió 
creativa i del coneixement. I Mon-
tesquieu afi rmava que val més un 
cap ben fet que un cap ben ple.

“L’educació hauria de 
contribuir a la formació 
de persones capaces 
d’expressar arguments 
i tenir esperit crític’

psicopedagoga

A títol personal
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